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K O T  TEDENSKO G LASILO  O BČ INSKIH  ODBOROV 
SZDL SLOVENIJE V  POMURJU. L IS T  IZ D A JA  CA- 
SO PISNO -ZALO ZNISKO  PODJETJE »PO M U R SK I T IS K « 
V  M U RSKI SO BO TI — UREJA G A  UREDNIŠKI 
ODBOR. D IREKTOR, G L A V N I IN  ODGOVORNI URED
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Garnitura novih zlagalnih strojev 
In vrsto presenečeni za toplejše dni

POMLAD V»MURI«
V delovnih prostorih težke konfekcije Tovarne oblačil, 

perila in pletenin Mura v Murski Soboti že šivajo pomla
dansko in letno konfekcijo. Podjetje namerava letos pre
senetiti potrošnike z nekaterimi novimi kroji in vzorci.

Naj j i h naštejemo samo ne
kaj! "KARO" - moški šport- 
ni s u k n j ič i  z razporkom na 
zadnjem delu in s pasom. Tka
nima je  iz čiste česane volne
ne preje — »MOŠKI PLAŠČ  
ZAGREB« in »ŽENSKI PLAŠČ  
TW IST« - terilen plašči v  
kombinacij z usnjenim ovrat
nikom. Plašče izdelujejo v 
raznih modnih barvah. Poseb
nost je tkanina, ki se ne meč
ka, obdrži, svojo prvotno obli
ko in jo je  lahko čistiti 
MURA, IDEAL. DIOR, K A P 
RI, JADRAN IN  K ASANO VA  

-  moške lahke poletne obleke 
v raznih modnih barvah in 
desenih. V  tovarni jih že iz
delujejo v  raznih krojih; za
penjajo se z dvema ali tremi  
gumbi z razporki ali brez 
njih na zadnjem delu.

N A  SLIK I: Likanje in 
zlaganje s ra jc  je  pomembno 
opravilo v delovnem procesu

P O U D A R E K
I D E O L O Š K E M U
I Z O B R A Ž E V A N J U

V  torek bila v  Lendavi 
seja občinskega komiteja ZK , 
na kateri so med drugim ana- 

liz ira ti letne konference osnov
nih organizacij ZK, za katere 
so ugotovili, da so v  letošnjih 
p rogram ih  močno poudarile 
prav idejnopolitično izobraže- 
vanje svojih članov. Na seji so 
v  občinski komite kooptirati 3 
nove člane z beltinskega ob
močja.

V  ponedelejek je ObO SZDL  
organiziral za ožji (politični ak
tiv predavanje o zadnjih naj
važnejših političnih dogajanjih 
v svetu. Predavanje, k i  ga je 
pripravil tov. Franc Selbjanič 
je obsegalo teme o Kubi, do
godkih v  Iraku ter odnosih 
Jugoslavije z nekaterimi vzho
dnimi in zahodnimi državami.

in šivanju srajc. Pred dnevi so 
dobili v  Muro garnituro osmih 
zlagalnih Strojev. Kot vidite, 
no odslej delavki pri tej na
pravi šlo hitreje in tudi bolje 
od rok.

PRIZADEVANJA ZA URBANISTIČNO PODOBO KRAJEV V OBČINI GORNJA RADGONA

SEDEM GRADBENIH  OKOLIŠEV
V radgonski občini so že začeli uresničevati priporočilo republiške Ljudske skupščine o urbanističnem 

programiranju. Pripravljajo gradivo in dokumentacijo za sprejem posebnega občinskega odloka, po katerem 
naj bi bilo v občinskem okolišu samo sedem gradbenih okolišev. Gradbene -okoliše bodo tvorili predvsem 
večji centri, kjer spričo pospešene gradbene aktivnosti že nastajajo večje in zaokrožene urbanistične enote 
ali pa imajo spričo perspektivnega razvoja ugodne možnosti za to: na Kapeli, v  Radgoni, Radencih, Bera
čevi, Apačah, pri Vidmu ob Ščavnici in Negovi.

V  prihodnje bo vsa gradbe
na aktivnost razen manjših iz
jem osredotočena v teh krajih, 
kjer so sicer že sedaj nekate

ri skupni objekti (osemletke, 
sedeži KZ, delovišča družbene
ga gospodarstva itd.), kar po
meni, da bo v teh centrih 
skoncentrirana tudi stanovanj
ska izgradnja, zlasti kar zade
va delavce in uslužbence. 
M anjša odstopanja bodlo mož
na le pri kmečkih obrtnikih, 
ki morajo biti čim bližje nepo
srednim koristnikom teh u- 
sluig (kovači, kolarji itdi.).

PREDAVANJE
NARODNE GALERIJE

Pretekli četrtek in petek je 
v o d s t v o .  Narodne galerije iz 

Ljubljane priredilo na srednji 
šoli za telesno vzgojo na sred- 

nji km etijski šoli in na gimna
ziji (predavanje o razvoju sli
karstva na Slovenskem od 15. 
—20, stol. Predavanje je bilo 
spremljano z diafilmom. Iste
ga dne je bila tudi svečana o- 
tvortev razstave risb in ka
rikatur enega naših največjih 
likovn ih  umetnikov H INK A  
SMREKARJA. Razstavo je or
ganiziralo M KUD Ali Kardoš 
na soboški gimnaziji in je tra
jala d.0 19. febr.

P. P.

Predvidena ureditev gradbe
nih okolišev je pogojena pred
vsem z večjo urbanistično kon
centracijo naselij s skupnimi 
objekti, katerih se bo posluže
valo prebivalstvio iz širših o- 
kolišev, kar bo prineslo tudi 
Ugodne posledice: predvsem o- 
lajšano in tudi cenejše reše- 
vanje urbanističnih in komu
nalnih problemov. Doslej se je 
namre često dogajalo, da smo 
prav zaradi odsotnosti urba
nističnega načrtovanja izdajali 
za posamezne komunalne ob- 
jekte veliko denarja; čeprav 
niso prinašali dolgoročnih, re- 

(Nadaljevanje na 6. strani)

Udoben avtobus in vedno na
smejan sprevodnik S  tudi u- 

godje za potnike

D e l o v a n j e  L j u d s k e  un i ve r ze  v Go r n j i  R a d g o n i

UPRAVLJALCI V UČILNICI
Z dobro pripravljenim programom in skrbno izbranimi 

temami predavanj je občinska Ljudska univerza v Radgoni 
pričela z družbenim izobraževanjem upravljalcev.

Na programu seminarja je 
sedem tam; največje zanima
nje udeležencev vzbujajo pre

davanja o delovnem kolekti
vu kot nosilcu upravljanja, o 
oblikovanju medsebojnih od

nosov ih o samoupravnih 
predpisih delovnih organiza
cij, kar predavatelji ustvarjal« 
no povezujejo tudi s temeljni
mi načeli bodočih statutov 
podjetij.

Pred dnevi so zaključili se
minar za upravljalce v  grad
beništvu. Udeležilo se ga je 
osemnajst članov delavskega 
sveta, upravnega odbora in 
sindikalnega vodstva Splošne
ga gradbenega podjetja lz 
Radgone; ob zaključku so u- 
deleženci v anonimni anketi 
ocenili kakovostno raven se
minarja in izrazili željo, da bi 
do talcih seminarjev še več
krat prišlo.

P r i organizaciji seminarjev 
se je Ljudska univerza v Rad
goni naslonila idkljuično na do
mače predavatelje, kar je do
kajšnja prednost, saj je tako 
zagotovljena večja neposred
nost in tudi stroški bode prav 
verjetno manjši. -sk

S E K C I J E  -
P O M O Ž N I O R G A N I

V  ponedeljek je  bila v  Murski Soboti prva seja Krajev
nega odbora SZDL. Na seji so za predsednika KO izvolili 
Štefana Antaliča.

Poleg konstituiranja samega od
bora so člani razpravljali še o  sek
cijah, ki naj hi v  bodoče kot po
možni organi pomagale krajevne-; 
mu odboru organizirati akcije in 
širše razprave o raznih pomemb
nih vprašanjih. Kot prve bodo na 
vrsti razprave o  statutu in druž
benem načrtu občine, za katerega 
so predlagali, da naj bi ga natis
nili in tako posredovali vsem, ki 
jih ta in podobna vprašanja za
nimajo podrobneje.

Do sedaj je  imel krajevni od
bor tudi 5. sekcij: za sodelovanje 
z društvi in organizacijami, kul- 
tumoprosvetno sekcijo, sekcijo za 
šolstvo, za komunalna vprašanja 
in sekcijo za zdravstvo. Na seji 
krajevnega odbora pa so formu
lirali še sekcijo za javni red in 
mir in osvojili predlog, da naj bi

se pomembnejše razprave zaradi 
pristnejšega sodelovanja članov 
odvijale po posameznih podružni
cah 'krajevne organizacije.

BELTINCI
V  soboto je bila v Beltincih 

seja občinskega ljudskega od
bora, na kateri so razpravljali 
o priključitvi k soboški oz. 
lendavski občini. S tem v z v e 
zi je bilo  podano tudi poroči
lo z zborov volivcev, ki so z 
razumevanjem in odobrava
njem s prejeli predlog o pripo
jitvi. Odborniki so na seji po- 
tndlili še zaključni račun ObLO  
za leto 1962 in Imenovali nove
ga direktorja v »Belitinki« ter 
U p ra v n ik e  v  K Z Crenšovci in 
Beltincih.

Občni zbor radiokluba v Murski Soboti

OD 25 M  75 ČLANOV
-  OD SOBICE DO LASTNEGA DOMA
V nedeljo je  bil v  sejni dvorani Občinskega sindikalnega sveta v  Mur
ski Soboti občni zbor radiokluba, iki se ga je  udeležilo okoli 60 ljubi
teljev radiotehnike. To je  bil po dveh letih prvi uspeli občni zbor.

V  tem času je  radioklub do
segel precejšnje uspehe, tako 
v razširitvi članstva, kot v  ma
terialni (krepitvi, saj znašajo 
sredstva, vštevši novo stavbo, 
s katerimi klub razpolaga o- 
koli 4 milijonov dinarjev. Klub 
se je v prvi vrsti uveljavil pri 
vzgoji kadrov saj je bilo or
ganiziranih več tečajev za mla

dino, v  preteklem letu pa si 
j|e vzgojil tudi 10 novih ope
ratorjev. Vendar pa so v  klu
bu še vedno težave zaradi po
manjkanja strokovnega kadra, 
ki bi bi l  sposoben voditi in 
pripravljati posamezne akcije, 
radiokluba.

Se posebno pomembno vlogo 
bo klub odigral v  letošnjem 
letu tehnike mladih, ko bo ve
čji del svojih prizadevanj 
vključil prav na področju de
la z mladino, ki jo bodo odslej 
tudi smeleje angažirali na od
govornejših mestih v  klubu. -

MOŠČANCI
Predstavniki vaških skupnosti 

iz Moščanec in nekaterih sosednjih 
vasi so v  nedeljo na skupni seji 
razpravljali o  nekaterih aktualnih 
vprašanjih in problemih, ki so jih 
skušali skupno rešiti. Problematič
no je predvsem stanje cest, ki za
radi zgodnje zime niso bile ure
jene. Govorili so tudi o razdelitvi 
sredstev za komunalne potrebe.

VREMENSKA NAPOVED 
za čas od 21. febr. do 3. marca 

Okrog 22. februarja nova 
perioda mraza z burjo. Snežil
bo okrog 22. in ves čas z red
kimi izjemami od 25. februar
ja dalije, zlasti v  začetku mar
ca.

Dr V. M.

DRUŽBENI PLAN NA SEJI OBČINSKEGA KOMITEJA ZVEZE KOMUNISTOV V UUTOMERU

Za 23% večje obveznosti
Na nedavni seji občinskega komiteja ZKS so razpravljali o družbenem planu ob

čine za leto 1963, o volitvah delegatov za okrajno konferenco ZKS Maribor, o organizacij
skih zadevah in organizaciji seminarja za člane vodstev osnovnih organizacij in člane ko
miteja. Sejo je vodil sekretar Franc Rajnar.

O občinskem družbenem pla
nu za leto 1963 je poročal pred 
sednik ObLO Ljutomer Tone 
Truden. V  razpravi, ki je bila 
zelo. pestra, so govorili, o. vlo
gi subjektivnih sil v zvezi z 
družbenim planom za leto 
1963, kateri je povečan za 23 
odst. v  primerjavi z letom 
1962. Osnovo za tak porast o- 
pravičujejo vložene investicije 
v nekatere važnejše objekte in 
razširitev proizvodnje, kot je 
to primer za obrat MTT Lju
tomer, Tovarno močnih krmil. 
Kovinsko industrijo itd.

j V  razpravi o družbenem 
planu za leto 1963 so dali po
udarek med drugim tudi stro
kovnemu kadru, izobraževanju 
delavcev, uveljavljanju orga
nov upravljanja, večjemu od
ločanju proizvajalcev, nagra
jevanju po učinku itd. Vse te 
naštete in druge pomembne 
naloge sto pogoj za uresničitev 
planinkah obveznosti: Mnogo 
več pričakujejo tudi od stro
kovnega in političnega kadra 
v delovnih organizacijah 

Na sfeji so izvolili delegata 
za okrajno konferenco ZKS 

Maribor Toneta Trudna in 
Ivota Peršaka. Pri organizacij
skih zadevah so šklenili, da 
bodo ustanovili dve novi o- 
sndvni organizaciji ZK  in si
cer pri Zdravstvenem domu 
Ljutomer in pri Stanovanjski 
skupnosti. Sklenili so tudi, da 
bodo v  začetku marca orga
nizirali seminar za vodstva 
OO ZK  in člane komiteja ZK.

POBUDA BAKOVČANOV
za asfaltiranje ceste

NA LETNI KONFERENCI SZDL IN ZBORU OBČANOV V  BAKOVCIH JE 
PRIŠLO DO ZANIMIVEGA PREDLOGA, KATEREGA SO POSREDOVALI TUDI 

ŠIRŠI JAVNOSTI
Letos .bi naj namreč prišlo 

do asfaltiranja izredno slabe 
in za večji promet že domala 
onesposobljene ceste Murska 
Sobota—Bakovci. Pobuda Ba- 
kovčanov je  naletela na ugo- 
goden odmev, tudi pri občin
skem ljudskem odboru,

V  kralju namreč sedaj pre
biva 325 delavcev, ki se mora
jo vsak dan voditi po skrajno 
slabi cesti na delo v  Murtko

Soboto in se potem spet vra
čati nazaj. Vsak zaposleni de
lavce, halj bi za modernizacijo 
ceste prispeval po 10 tisoč di
narjev, enako tudi (mački 
prebivalci Bakovec. Krajevna 
organizacija SZDL pa se je z 
-apelom, naj, v kar največji 
meri podprejo pobudo Bakov- 
čanov z ustreznimi prispevki, 
obrnila tudi na večje delovne 
organizacije v  Murski Soboti. Udeleženci občnega 'zbora radiokluba v Murski Soboti

Krajevni odbor S2DL v  Murski Sobolj je začel delati



Z L O R A B A  
ZAUPAN JA

V  kolektivu oasopisno-založ- 
niškega podjetja — »Pomurski 
tisk« smo bili že od ustanovit
ve dalje vedno naklonjeni so
delovanju z mladinsko organi
zacijo. Gostoljubnost in razu
mevanje v tej smeri ni obšlo 
tudi študentskih mladinskih 
organizacij. To je privedlo- ta
ko daleč; da je  pred štirimi le
t i sprejel tedanji Klub prek
murskih akademikov, pred
hodnik sedanjega Kluba štu
dentov Prekmurja, za svojega 
prvega častnega člana prav ta 
kolektiv.

Razumevanje kolektiva do 
študentske organizacije, razu
mevanje za probleme študira
joče prekmurske mladine se je 
s tem le še povečalo. Vsakikrat 
smo pokazali polno mero pri
pravljenosti, pomagati Uresni
čevati napredne težnje mla
dih, in zdelo se nam je samo 
po 'sebi razumljivo, da klub 
vpleta naš naslov tudi v  svoje 
napredne akcije ali družabne 
prireditve. Tak je običaj tudi 
drugod. M i smo mu hoteli do
dati, z našim zaupanjem nam
reč, samo še večji poudarek 
razumevanju in pripravljeno
sti za sodelovanje med delov
nim kolektivom, med delav
sko in  študentovsko mladino

Obstoj in večletno delovanje 
kluba študentov Prekmurja; ki 
povezuje v študentski organi
zaciji številne mlade ljudi iz 
naše pokrajine, ima tudi svoj 
program,  katerega osnovno 
težnjo spremlja skrb za zdrav 
razvoj i n  napredno dedovanje 
študentske, mladine, Med taki- 
mfcpobudami kluba je tudi že 
tradicionalno prirejanje brv- 
covskih večerov, ki naj bi pp- 
leg obeležja, zabavnega žanra 
imeli tudi ost tolikanj priljub
ljenega satiričnega predstav
ljanja' podob iz  življenju, štu
dentov, spodrsljajev, tovarišev, 
hudomušnega predstavljanja 
značilnosti, domačih krajev ipd 
Skratka, brucovski večeri naj 
bi po zamisli organizatorjev 
zbudili obilo dobre volje, u- 
mestne bodice pa naj bi imele 
tako zašiljeno konico, da bi tu
di prizadeti vedeli, da ne gre 
za zlohotna in neumestna na
tolcevanja.

Žal, za letošnjo prireditev 
študentov v Radencih minulo 
soboto lahko trdimo, da so jo  
posamezniki izkoristili za ne
odgovorno govoričenje, cele 
več — za neodgovorno pisanje 
v priložnostni številki študent
skega lista »Bruc«. Avtor ji, ne
katerih prispevkov v tem p ri
ložnostnem humorističnem li
stu so šli namreč tako daleč, 
da so se neodgovorno spotikali 
ob najbolj razčiščene, pojme 
našega družbenega razvoja:  V 
Murski Soboti v  naglici tiska
no glasilo, ki so ga martjivni 
prodajali na tradicionalnem- 
večeru v Radencih, je  seveda 
prišlo tudi v javnost, ki je ob-  
sodila objestno zaletavost. Če 
to dejanje sploh lahka tako i
menujemo. 

To dejanje obsoja tudi ko-  
lektiv, katerega zaupanje so 
tokrat posamezniki iz vrst Čla
nov kluba grdo izrabili. Trdi
mo — posamezniki, kajti pre
pričani smo, da vsa naša štu
dentska- mladina ni taka, kot 
trije neodgovorni avtorji in u- 
redniki.-humorističnega lista 
" Bruc" , ki so za svoje tako ne
odgovorno početje na našem 
primeru grobo izrabili tudi za
upanje družbe.

Napredne tradicije prekmur
skih študentov iz predvojnih, 
medvojnih in povojnih let do
kazujejo, da so kakor vsa na
ša mladina tudi prekmurski 
študenti opravili mnogo akcij, 
dali marsikatero pobudo in na
posled pokazali dokaj aktivno
sti, tudi v okviru sedanjega klu
ba študentov Prekmurja. Pra
v i namen tega kluba je torej 
v nadaljnjem naprednem de
lovanju, ne pa v objestni zale
tavosti, ki —  čeprav je treba 
mladini pač kdaj pa kdaj po
gledati skozi prste — prekmur
skim študentom niso v čast.

Takim odreka gostoljubnost 
in  zaupanje tudi naš kolektiv 
prepričan, da jim  bo odrekla 
svoje ime tudi študentska or
ganizacija.

Jože V ILD

Z OBČNEGA ZBORA SINDIKALNE PODRUŽNICE KMETIJSKEGA GOSPODARSTVA BELTINCI

3.300 LITROV MLEKA PO KRAVI
Pred kratkim je  bil občni zbor Sindikalne podružnice KG Beltinci. Kritično so ocenili delovanje sin

dikata v  preteklem obdobju in razpravljali o  dosedanjih proizvodnih uspehih itn (bodočih nalogah v  zvezi 

s povečanjem kmetijske proizvodnje in družbenega standarda.

V Vrednost proizvodni je  na KG  
Beltinci je znašala v  letu 1962 
nad 290 milijonov dinarjev ali 
za 60 odst. več kot leta 1961. 
Po finančno-proizvodnjem pla
nu so predvidevali 3.000 litrov 
mleka po kravi, namolzli pa 
so ga 3.300. Izpitali so 31500 
svinj in izpolnili plan, povpre
čni hektarski donos pisanice je 
b il predviden 41 stotov na ha. 
dosegli pa so povprečje 45 sto
tov na h a .

Živahno so razpravljali tu
di o nadaljnem prehodu v spe

cializiramo kmetijsko proizvod
njo po ekonomskih enotah. 
Predvidevajo znatno razširi
tev obsega rastlinske in živi
norejske proizvodnje. Temu u- 
strezna so zastavila tudi inve- 
sticijsko izgradnjo govejih hle
vov in hlevov za prašiče. Le 
tos bo K G  u ve lja v ilo  čvrste 
kooperacijske odnose z zasab- 
nimi pridelovalci  — v  polje- 
d e lsk i in živinorejski proiz
vodnji.

Precej govora je bilo tudi o 
gradnji Stanovanj za člane de-

lovnega kolektiva; graditi bo
do zaceli že letos. Ugotovili šo 
da je  potrebno zgraditi 10 dru
žinskih stanovanj v  Beltincih 
2 v  Ginjevcn in 2 družinski 
stanovanji v  Žitkovcih. Izgrad
njo stanovanji bodo vsestran. 
sko  podprli, tudi s prostovolj
nim delom. -

A. H.

Zadružni dom v Čepincih
Slušatelji MPŠ 

na obisku 
v „Muri“

V  torek so slušatelji obeh 
oddelkov mladinske politične 
šole v  Murski Soboti obiskali 
Tovarno oblačil, perila in ple
tenin »Mura«. Po ogledu to
varne in proizvodnega proce
sa se je  razvil živahen razgo
vor o organizaciji podjetja, de
litvi' dohodka in proizvodnih 
problemih.

Šolska skupnost ima v na
črtu, še nekaj, podobnih obis-  
kov nekaterih delovnih orga
nizacij v Soboti; kajti nujno 
potrebno je, da se slušatelji 
poleg teoretičnega pouka tudi. 
praktično seznanijo s  snovjo, 
ki jo  predelajo v  šoli.

RAZGOVOR Z RAVNATELJEM KSŠ ING. FRANCEM SKLEDARJEM

NOVI KADRI ZA KMETIJSTVO
KMETIJSKA SKEDNJA ŠOLA JE BILA  USTANOVLJENA LETA  1938 Z A  VZGAJANJE  

KMEČKE MLADINE. K I BO OSTALA DOMA N A  KMETIJAH. NEKAJ ČASA PO OSVOBO
DITVE JE b i l a  So l a  e n o l e t n a , k m a l u  n a t o  p a  j e  g l e d e  n a  p o t r e b e  p r e š l a

V  DVOLETNO 'SOLO. LETA 1959 JE B ILA  USTANOVLJENA POPOLNA SREDNJA KME
TIJSKA So l a .

Trenutno je vpisanih v šolo 
skupno s slušatelji oddelka za 
odrasle 200 dijakov. Problemi 
verjetno ne izostajajo. Kaj me
nite o njih. in o perspektivi 
šole?
K l ju b  temu, da smo ob usta

novitvi KSS dobili znatna fi
nančna sredstva, predvsem od 
republike z a gradnjo dveh pa- 
viljonov s skupno, kapaciteto  
osmih učilnic, za opremo, u- 
čila, ureditev internata, nam 
kljub temu primanjkujejo raz
na sodobna učila; stroji in pe
dagoški laboratorij. Razen te
ga mani primanjkuje stalen 
predavateljski kader. Problem 
rešujiemo s honorarno zaposlit- 
v ijo  predavateljev. Stanje še 
pa počasi. le  izboljšuje.

Čez dobre štiri mesece bodo 
zapustili šolo prvi absolventi. 
Bodo ti v primer javi z drugimi 
lahko odigrali zaželeno vlogo 
v proizvodnji?

Tudi nas zanima, kako se 
bodo naši prvi absolventi ob
nesli v proizvodnji. Smatramo 
d;a je šola po svo jih  močeh 
storila vse, da bi b ili t i absol
venti čimbolj strokovno uspo
sobljeni in da bi se lahko ta
koj aktivno vključili v  kmetij- 
slilo proizvodnjo. Ne smemo pa 
pozabiti, da so to še mladi lju- 

d j e  ki imajo sicer določeno 
strokovno znanje in, voljo do 
dela, vendar jim primanjkuje 
strokovnih izkušenj! Mislim.

da bi morale gospodarske, or
ganizacije, kjer bodo naši ab
solventi zaposleni, to upošte
vati.

Istočasno bodo s študijem 
končali tudi slušatelji oddelka 
za odrasle, to je slušatelji dvo
letne KSS. Kakšno je 'a še  
mnenje o njihovi strokovnosti?

zaporedno z rednimi absol
venti naše šole bo letos kon
čala tudi druga skupina sta
rejših slušateljev na naši soli; 
Lahko rečemo, da bo strokov
no znanje teh sluskteijčv bolj

še od prve skupine. To pa za
to, ker zahtevamo od njih več 
in ker bodo im eli za sabo dve 
leti pouka; prva skupina je 
imela pouk samo eno leto in  
pol. Večkrat slišimo pripombe 
na račun tehnikov, ki ko v  pr
vi skupini končali študij nam
r eč, da je šola kriva, ker se.

nekateri ne obnesejo najboljše 
v proizvodnji. Mogoče je  del
no to res, vendar pa moram 
pripomniti to da je  ravno na
ša šola zahtevala, da mora biti 
p o u k  prvo skupino dve leti

in da je potrebno slabše slu
šatelje sm ele je  odstranjevati 
iz šole in imeti pri izpitih, o- 
strejši - kriterij, Vendar s  svo 
jo zahtevo nismo uspeli. 

In  še kadrovsko vprašanje 
v Pomurju?

Z  dvema skupinama odraslih  
slušateljev bo dokaj zamašena 
vrzel v  pomanjkanju srednje
ga km etijskega kadra v  Po 
murju, vendar se moramo. za
vedati, da se družbeni sektor 
kmtetiijs tva iz leta V leto bolj 
širi, tako da bo še nadalje po
treba po tem kadim. N a  drugi 
strani, pa bo obstojala možnost 
zaposlitve, tega kadra tudi v  
drugih krajih Slovenije.  

Motiv iz  Cvena pri Ljutomeru

OBETAJOČA KOMASACIJA DRUŽBENIH ZEMLJIŠČ 
PRI VIDMU OB ŠČAVNICI

T ISO Č  = PET
Radgonsko kmetijsko gospodarstvo je imelo pri Vidmu 

ob Ščavnici velike težave z razdrobljenostjo parcel, kar je 
izdatno podraževalo pridelovalne stroške, onemogočalo pra
vo kolobarjenje in uveljavljanje agrotehničnih ukrepov na 
njivah in travnikih. Težave pa so se stopnjevale tudi zaradi 
zamočvirjenosti zemljišč v tem okolišu.

S  pomočjo strokovne ekipe 
Zavoda za urejevanje Zemljišč 
LRS pa so, kot kaže, napravili' 
konec temu nevzdržnemu sta
nju. S terenskimi posnetki ka
tastrskih občin videmskega 
okoliša in drugimi postopk-i so 
najprej ustvarili pogoje za u- 
spešno komasacijo zemljišč. 
kar je menda dosleji edinstven 
primer v  Sloveni ji- Sporazum
no s prizadetimi kmetovalci in 
nekaterimi korekturami prvot
nega načrta jim  je  uspelo zdiru- 
žiti okrog tisoč manjših par
celic zemlje v  pet
večjih  zemljiških kompleksov: 
tri njivske in dva travniška.

Čeprav jih je izvedba koma
sacije veljala 5 milijonov din, 
kar je dokajšen izdatek, meni
jo, da so sredstva vendarle ko
ristno naložili, saj si obetajo' 
odi izvršene komasacije tudi

gospodarske koristi Delovišče 
tega posestva pri Vidmu je 
namreč s komasaciji mnogo, 
pridobilo.

Tako so  b ili primorani tret
jin  ze lo  raztresenih parce l da 
ti v  začasno obdelovanje brez-  
zemijašem, ker se jim na tej 
zemlji  ni izplačalo uvevljav- 
Ijati sodobnega pridelovalnega 
procesa.

PUSTNO RAJANJE
Z A  M LAD IN O  IN  PIONIRJE

Upravni odbor Društva pri
jateljev mladine j e  v  okviru 
svojega programa skušal, pri
rediti pustni karneval. Vendar 
zaradi slabega vremena karne- 
valiske povorke ni možno izve
sti. Za mladino, katera se na 
šolah ne more udeležiti raja- 
nja, bo pustno rajanje 24. fe- 
b ru a r ja  d o p o ld n e  v  DOM U  
PIONIRJEV IN  M LADINE.

RAJE V ZAKUP —  JESENSKA SETEV USPELA —  DOBRO PRIPRAVLJENI ZA SPOMLAD

V PRIPRAVLJENOSTI
Poslovna enota KZ Radgona v  Radencih kaže oh sedanjih zahtevah in pogojih ugodne poslovne rezul

tate. Številne sklepe so v  lanskem letu' pozitivno rešili. Res, dia nekateri načrti niso bili v  celoti realizirani, 
vendar je bila to posledica negativnih vzrokov.

Svojevrstveno karakterističnost  
kaže pri njih odkup zemlje. 
Značilno je namreč, da dajajo 
zasebni proizvajalci zemljo ra
je  v  zakup , kot pa da bi jo 
prodajali. Odkupna cena zem
lje znaša, pač glede na kako
voiSt, po hektarju od 80 dio- 
130.000 din, zakupnina pa zna
ša 10.000 din za ha na leto. 
Zadruga ima sicer okrog 25 
ha svoje zemljin, letos pa je 
mislijo odkupiti še nekaj. Tu
d i  živinoreja kaže iz leta v 
leto znake izboljšanja. Tako 
je, recimo, prodala zadruga v 
letu 1961 145 komadov goveje 
živine (višje kooperacijske ob
like), leta 1962 pa že 340 glav 
pitanih goved- Tudi lastni ži
vinoreji posvečajo, pozornost. 
Za to imajo postavljene hleve 
za 25 govedi. Lastna proizvod
nja pa poteka tako, da odku
pijo mlada goveda, katera po
tem dopitajo in prodajo. Let
no se taka serija obme in pro- 
diajo tako okrog 75 goved. Ž i
vina gre v  glavnem za izvoz. 
S pogodbenim odkupom in 
premijami so si lani močno 
povečali sklade (3 do 4 mili
jone din).

Jesenska setev je bila dobro 
organizirana in so predvideva
li pridelovalno sodelovan je na  
135 ha. Zaradi pomanjkanja u- 
metnih gnojil je bilo sodelo
vanje realizirano le na 115-ha. 
Pričakujejo pa, da bodo s  spo
mladansko setvijo še prekora
čili. Na spomladansko setev

gledajo optimistično, ker s o  
nanjo d o b r o , pripravljeni, 
Strojni parket, katerega so mo
čno okrepili (leta 1961 je ime
la zadruga samo 1 traktor. dar 
nes pa jih ima 5 in so brli ti 

la n i  mad traktorji K Z  Radgo- 
na najbolj zaposleni) je v  pri- 
pravljenosta. Tudi umetna 
gnojila imajo že nabavljen

semena pa so bila pravočasno 
naročena. 

Tako se je maloštevilen, 12- 
članlski kolektiv močno zagri
zel v  svoje delo. Zaenkrat jim 
povzročajo težave samo kadri  
upajo pa, da bodo v  kratkem 
tudi ta problem pozitivno re
šili.

BR

O B E T I  Z A  N O V I
POKOJNINSKI SISTEM

Upokojenci in tudi tisti, M  so 
tilk pred upokojitvijo, že precej ča
sa z  nestrpnostjo pričakujejo obe
tane novosti na področju pokojnin
skega zavarovanja. Sedanji pokoj
ninski zakon je bil sprejet pred  
leti in odtlej se je  že marsikaj 
spremenilo, tako da ne ustreza 
več današnjim pogojem, sistemu 
dohodka ter nagrajevanju in no
vemu položaju proizvajalčev. Vse
veda pripraviti nov pokojninski 
zakon ni lahka zadeva. Zato tako 
dolgotrajne priprave. Te dni: pa 
je dnevno časopisje prineslo ve
sti, da ho osnutek novega zakona 
o pokojninskem zavarovanju  v 
bližnji prihodnosti predložen od
borom Zvezne ljudske skupščine, 
to je odboru za ljudsko zdravje 
in socialno politiko Zveznega od
bora in odiboru za vprašanja dela 
in socialnega zavarovanja Zbora 
proizvajalcev. V skupščinskih od
borih se ibo torej začela kmalu 
razprava o  tem gradivu, po njej 
pa Ibi pripravili dokončna osnutek 

Iz objavljenega gradiva je  moč 
razbrati, da hi nova osnutek po
pravil vse tisto, kar je v doseda
njem pokojninskem sistemu pre
živelo, hkrati pa naj bi uveljavil 
tudi vrsto novosti, k i bodo koli
kor bodo sprejete, pomenile uza
konitev t is tih  načel v  pokojnin
skem zavarovanju, k i jih poudar
ja nova ustava.

Iz doslej objavljenih informacij  
je  mogoče razbrati, da predloženi 
sistem pokojninskega zavarovanja 
med drugim predvideva:

— različne možnosti za pridobi
tev pravice do pokojnine in

ugodnejše pogoje glede sta- 
rostne meje;

— prostovoljno pokojninsko za- 
varovanje;

— možnost, da se starostno za
varujejo tudi nezavarovane
osebe,

— dodatne pokojnine za zava
rovance, k i bodo to želeli;

— obvezno pokojninsko zavaro
vanje obrtnikov;

— možnost, da bi izvedli tudi 
splošno pokojninsko zavaro
vanje kmetov, na podlagi 
predpisov, ki bi jih sprejele 
republike; 

— povečanje odstotka za obra
čunavanje nepolne pokojnine;

— povečanje polne pokojnine na 
85 odst. od osebnega- dohod
ka zavarovancev;

^  možnost nadaljevati delovno 
razmerje tudi po sedanjem 
35-letnem oziroma 30-letnem 
polnem stažu.

Po predvidevanjih, k i naj bi 
jih vseboval osnutek pokojninske
ga zakona, bi si pridobili starost
no pokojnino moški, ki so izpolnili 
25 let delovne dobe in 60 let staro- 
sti, ženske pa z  20 leti delovnega 
staža in 55. let starosti. To je  kom- 
binacija starostne dobe in pokoj
ninskega staža. V  tem primeru bi 
se meja za dosego nepolne sta

rostne pokojnine zmanjšala od 65 
na 60 let, s t a ž  pa bi se povečal. 
Predlagatelji menijo, da ta spre
memba ustreza starostni sktruktu- 
ri zavarovancev, k i odhajajo v  po
koj. Spremenjeni naj bi bili po- 
goji za pridobitev polne starostne 
pokojnine. Moški naj b i imeli 40 
let, ženske pa 35 let delovne dobe. 
Po tem predlogu bi pokojnina bi
la znatno večja, kakor je  bila do
slej, in bi znašala 85 odst. od oseb; 
nega dohodka, sedaj pa je znaša
la 72,25 odst.

Predvidene so  tudi možnosti, da 
bi lahko zavarovanci šli v  pokoj, 
še preden bi izpolnili pogoje za 
redno starostno pokojnino (polno 
ali nepolno). To pravico b i imeli

moški, ko bi izpo ln ili 35 let de
lovne dobe dn 55 let starosti, žen
ske pa, ko bi (izpolnile 30 let de
lovne dobe in  50 let starosti. Pred
časna upokojitev pa bi bila po 
predlogah možna  Če b i zavarova
nec to želel, in  sicer ob pogoju, 
da izpolni moški 30 let delovne 
dobe in 50 let starosti, ženska pa 
25 let delovne dobe in 45 let sta
rosti.

Pokojninsko osnovo naj bi po 
predlogu določali na  podlagi pov
prečja osnov za preteklih deset 
let, če pa bi bil za zavarovanca 
ugodneje, pa v  kateremkoli ne
pretrganem desetletnem obdobju.

Zavarovanci naj bi imeli tudi mož
nost po (lastni želji izbrati kako 
višjo osnovo zavarovanja, kakor 
je  tista, po kateri hi bili razvršče
ni po predpisih, v  tem primeru 
pa bi seveda morali sami plačati 
razliko prispevka. Najnižja pokoj
ninska osnova naj bi bila 12.000 
dinarjev, najvišja pa 96.000 dinar-) 
jev. Upokojenci pa naj b i imeti 
po novem pokojninskem sistemu 
tudi pravico do ponovne zaposlit
ve. V  tem primeru bi obravnavali 
njegovo pokojnino. V  tem prime
ru bi obravnavali njegovo pokoj- 
nino nekolikan j drugače kot do
slej. Poleg osebnega dohodka b i 
lahko dobili po predlogih trudi po
lovica pokojnine samo tisti zava
rovanci, ki so dosegli pokojnino s 
polnim pokojninskim stažem 40 Let 
(moški) oziroma 35 let (ženske), 
če b i se vnovič zaposlili. Zavaro
vanci, (ki bi se znova zaposlili, pa 
so dosegli pokojnino z manjšim 
stažem, po teh predlogih ne bi 
prejemali polovice pokojnine, na
mesto tega pa bi se jam nova za
poslitev vračunala za povečanje 
staža dn za določitev nove pokoj
nine.

To je le  nekaj doslej znanih in
formacij s tega pomembnega pod
ročja. Žal dz teh informacij ni 
moč razbrati, kako naj bi bile u- 
rejene dosedanje pokojnine, ki so 
zelo neizenačene glede na kvali
fikacijo in staž. Toda obsežna raz
prava, tako v skupščinskih odbo
rih kot tudi na drugih forumih; 
bo najbrže načela tudi to vpraša
nje in prinesla ustrezne odgovore.

P. D.



Proizvodna konferenca v Tovarni perila Mura

P red vsem  o n o rm ah
(Prejšnji četrtek so imeli v  Tovarna penila Mura v  Murski Soboti  

mladinsko proizvodno konferenco. Med drugimi sta se je  udeležila 
tudi predsednik in podpresednik Okrajnega komiteja Zveze mladine 
Slovenije Maribor.

Konferenca je dala glavni 
poudarek razpravi o normah, 
ki vplivajo na nagrajevanje in 
na višino osebnih dohodkov 
delavcev. Proizvajalke so po
stavljale v ospredje tudi dej
stva nekaterih negativnih vpli
vov na proizvodni učinek. Bi
li so mnenja, da bo potrebno 
poskrbveti za b o l j  učinkovito 
stimulacijo izboljševanja kva
litete proizvodov.

Pred konferenco je bilo iz
vedeno tudi krajše predavanje

o normiranju nasploh, temu 
pa je sledila razprava, ki se 
je omejila predvsem na vpra
šanje, kako vplivati na večji 
in rentabilnejši proizvodni u- 
činek. Obratovanja je  skušal 
v kratkih Obrisih pojasniti po
trebno višino normiranja ;n 
je poudaril, da bo potrebno v 
bodoče organizirati več preda
vanj, katera (bodo lahko ugod
no vplivala na lažje reševan je 
omenjenih problemov.

-do-

idiličen posnetek prikazuje weekend hišice v Radencih. Še malo, 
pa bodo tudi njim  minile zimske 'počitnice. Foto Bruno R.

Na gospodarski relaciji 
Jugoslavija - Jemen

TE DNI SE JE VRNILA IZ  SANE, GLAVNEGA MESTA MLADE 
AFRIŠKE REPUBLIKE, JUGOSLOVANSKA GOSPODARSKA DELE
GACIJA POD VODSTVOM Cl ANA ZIS DR. MARJANA BRECLJA.

Naša delegacija je v  prijatelj
ski a fr išk i deželi, ki je  komaj da 
strmoglavila osovraženo vladavino 
princev in se sedaj z vsemi silami 
bori proti vojaškemu vmešavanju 
od zunaj, za narodno neodvisnost 
in bodoči gospodarski procvit dr- 
zave, razgovorjala z vodilnimi čla- 
ni nove revolucionarne vlade, spre 
je l pa jo  je  tudi jemenska predsed- 
nik Salal, kateremu je delegacija 
izročila osebno poslanico predsed- 

I nika Tita. Po zaključenih razgovo- 
8 rtih so bili sklenjeni med jemen- 
I sk o  in našo delegacijo trije go

spodarski sporazumi, po Katerih 
bo Jugoslavija odobrila Jemenu 2 
milijona dolarjev posojila za iz
gradnjo nekaterih industrijskih ob
jektov, dobavila tej državi več 
kmetijske opreme in poslala tja 
tudi nekaj kmetijskih in drugih 
strokovnjakov. Prav tako je do
govorjeno, da bodo v  Jemenu od
prli več delavnic, iz  katerih bodo 
potem poslali ljudi na strokovno 
izpopolnjevanje v  Jugoslavijo.

Sklenjeni gospodarski sporazu
mi so v  interesu obeh držav. Zna
no je, da je  Jugoslavija v  skladu 
s svojo zunanjepolitično usmerit
vijo  nepovezovanja z bloki vedno 
naklonjena pomoči onim, ki so ta
ke pomoči potrebni, da bi si utrdi
li pravkar priborjeno svobodo in

državno neodvisnost. V tako po
moč se v  okviru svojih gospodar
skih in drugih možnosti tudi sama 
aktivno vključuje, pri čemer, nik
dar ne postavlja političnih pogo
jev, kar je  za takšne države, kot 
je  Jemen, še posebno važno.

Čeprav v  tem primeru ne more
mo. govoriti o  cisti pomoči, saj bo
mo dobili posojilo Vrnjeno, pa  je 
Jemenu tudi taka pomoč, zlasti 
v  opremi in strokovnjakih, še ka
ko dobrodošla. V  deželi dolgih' 
halj in zakrivljenih džambij (no
žev) živijo bistri in inteligentni 
ljudje, vendar pa v  veliki večini 
neizobraženi. Strokovnjaki so v tej 
državi že prava redkost, saj ima
jo  samo enega inženirja, k i je  se
daj minister javnih del, tri dok
torje ekonomije, edini zdravnik — 
Jemenec, je  upravnik bolnišnice v  
Sani itd. V  sosednji Združeni arab
ski republiki in v  socialističnih dr
žavah sicer študira okrog 1300 mla
dih Jemencev, pomemben vir do
hodkov in strokovnega kadra je 
lahko za Jemen tudi emigracija, 
ki je  pod prejšnjim režimom za
pustila državo, vendar pa je  to še 
vedno premalo, da bi lahko ta de
žela - »afriškega sonca« že sedaj od
ločneje krenila naprej v  nacional
nem gospodarstvu in na drugih 
področjih.

Solidarnost pod obronki 
Kilim andžara

Pod obronki najvišje gore A fri
ke, v  m anjšem  mestu Tanganji
ke Mošu, se je  .končala tretja 
konferenca afriško-azijske solidar
nosti, katere se je tokrat udeleži
lo 400 predstavnikov iz 60 azijskih 
in afriških držav. Značilnost te 
konference tudi v  tein, da je 
p r v ič  razpela«  jadra solidarnosti 
tudi na zaostale latinskoameriške 
države.

V  dokumentih te konferen
ce je dobil prvo mesto boj pro
ti vsem oblikam kolonializmu1 
bojenihdn neosuobojenih afriš
ka gospodarskega podrejanja 
in izkoriščanja se kaže zlasti 
v deželah, ki se komaj borijo 
ža svojo svobodo in  državno 
neodvisnost, drugo pa vešče 
in filtrira jo v države, ki so se 
sicer že osvobodile, pase. na 
potu notranje gospodarske 
graditve in socialne svobode 
srečujejo sedaj z velikimi te
žavami, zato po mišljenju u
deležencev tega zbora solidar
nosti predstavlja še posebno 
nevarnost. Vztrajna borba za 
uveljavljanje in obstoj osvo

bojenih in neosvobojenih afriš
kih, azijskih in latinskoameri
ških držav je torej  hkrati tudi 
borba proti podrejenemu ih ne 
zavidljivemu položaju, v kate
rem se te dežele v odnosu do  
bivših metropol in drugih go
spodarsko razvitih držav.  

Zato je samo po sebi umev- 
n o ,  če je tudi ta konferenca 
zapisala n a ' skupen borbeni 
prapor teh držav vzpodbudno 
geslo: svoboda, enotnost in 
m ir! Prav tem državam je mir 
še kako potreben, da bi se lah
ko izvlekle iz  svojih velikih 
težav, iz sramotno dediščine 
kolonializma  in  drugih oblik 
izkoriščanja. Njihova borba za 
m ir pa vsebuje tudi zahteve 
po prepovedi atomskega or ož
ja  in nove pobude za m iroljub
no politiko neangažiranja ter 
rešitev mnogih drugih medna
rodnih tproblemov. S temi, zah-, 
tevami pa je to zborovanje so
lidarnosti dobilo tudi svetovni 

] značaj.

Vsi zajemajmo iz virov  
znanosti !

Ženeva, glavno mesto Švice, je  bila poleg razorožitvene konference 
osemnajstih držav te dni spet (gostiteljica morda še važnejšega zbora 
znanstvenikov iz  vsega sveta, k i so se v  okviru Konference Združenih 
narodov o  uveljavljanju znanosti in tehnike v  korist nezadostno raz
vitih dežel jasno zazrli v  probleme gospodarskega razvoja nerazvitih 
držav na svetu.

Že samo dejstvo, da se je  
zbralo  tokrat v Ženevi okrog 
2 tisoč znanstvenikov iz 87 dr
žav, dovolj zgovorno priča, ka
ko pomembna je bila ta »kon
ferenca na vrta«, toda tokrat 
na znanstvenem vrhu, pa za
to tudi tolikanj bolj, obetajoča  
za vse človeštvo.

Že sam naslov konference 
pove mnogo, čeprav ne vsega, 
generalni sekretar OZN u  Tant  
je v  posebni poslanici udele
žencem konference dejal, da 
znanstveni sivet mora koncen
trirati svojo pozornost k te
mu, da se bo položaj dveh 
tretjin svetovnega prebival

stva toliko izboljšal, da bo v 
skladu z ljudskem dostojan
stvom. Iz u Tantovega pripo
ročila in razprave vodilnih 
znanstvenikov iz zastopanih 
držav je  vela pomembna ugo
tovitev, da j e potrebno pose
bej obeležiti tista področja, na 
katerih naj b i opravljali raz
iskovanja, usmerjena posebno 
k zadovoljevanju potreb no
vih neodvisnih in nerazvitih 
držav. Pri ustvarjanju znan
stvenih in tehničnih progra
mov in ustanavljanju, takih 
inštitucij je potrebno težiti za 
tem, da bodo sprejete kot 
mednarodna obveznost.

" Prehraniti 6 m ilijard ljud i"
TAK JE  NASLOV PUBLIKACIJE; KI JO  JE  IZDALA 

ORGANIZACIJA ZDRUŽENIH NARODOV ZA PREHRANO 
IN KMETIJSTVO

V  tej publikaciji je med 
drugim zapisano, da se bo mo
rala proizvodnja življenjskih 
potrebščin do 1980. leta po
dvojiti, do konca tega stoletja 
pa potrojiti, da bo lahko do
seženo samo »skromno izbolj
šanje« prehrane ljudi na Zem
lja. Sedaj namreč domala po
lovica prebivalcev na Zemlji 
trpi zaradi lakote, nezadostne 
ali pa tudi nepravilne prehra
ne.

Lakota, kateri so že sedaj 
podvrženi milijoni ljudi, je e- 
ino, drugo pa je  nezadostna ali 
pa tudi pomanjkljiva prehra
na. Tako je  po količini lahko 
prehrana zadostna, toda po- 
m anjkljiva je zaradi odsotno
sti nekaterih važnih življenji- 
skih potrebščin (meso, mleko, 
sadje, zelenjava), kar vodi do 
raznih obolenj (tuberkuloza, 
anemija, rahitis, griža itd.), 
poslabšanja splošnega zdrav- 
Stvenega stanja prebivalstva in

Velike smrtnosti pri otrocih. 
Po mišljenju zdravnikov pa je  
te bolehni mogoče zdraviti le 
z izboljšanjem prehrane. Za
to j e aktualnost lakote, nepra
vilne prehrane, in nezadostne 
proizvodnje ž iv lje n sk ih  po- 
trehščiin v  »lakotnih območ- 
j i h  s v e t a  glasen klic vsem 
onim, ki razmišljajo in delajo  
ža bo ljši svet in mir. »Tak 
svet pa je nemogoč ob seda- 
njih okolnostih je  nadalje re
čeno v  publikaciji.

Organizacija FAO pa si je 
ob tam že tudi zastavila idati- 
posežne smotre v  proizvodnji 
življenskih potrebščin, da bi 
do konca tega stoletja odstra
nili kričečo neenakost v  pre
hrani ljudi. Da bi do tega pri
šlo, bi bilo  potrebno do leta 
2000 pridelati za 110 odst. več 
ždita, za 200 odst. več sadja in 
za 190 odst. več mesa v pri
merjavi s sedanjo proizvodnjo.

Viden razvoj Stanovanjske skupnosti v Ljutomeru

KRAJEVNI KOMUNALNI PRISPEVEK
Na nedavni šesti seji Stanovanjske skupnosti so pod vodstvom predsednika »sveta Framcaj Miunekarja in tajnika 

Staneta Novaka obravnavali zelo važna vprašanja. Potrdili so zaključni račun za -leto 1962, sklepali o nabavi in vzdrže- 
vanljlu osnovnih sredstev, o planu za leto 1963, o organizacijskem stanju stanovanjske skupnosti, o komunalnem samo- 
prispevku o sestavi pravilnika o delitvi dohodka ih osebnih dohodkov, o  statutu in pravilih servisov itd. Precej obsežen 
dnevni red je z b u d i l  a k t iv n o  r a z p ra v o . 

Finančni uspeh Stanovanjsk e 
Skupnosti v  Ljutomeru je ugoden, 
kljub temu,  da se je Skupnost 
začela razvijati šele v 1962. letu. 
Velik napredek in nagel razvoj 
je  terjal precejšnje delo in trud. 
Pričeti je  balo treba (brez kakršnih 
koli izkušenj in materialnih os
nov. Šele s l. VII. 1962 so uvedli 
poslovanje v  smislu predpisov, 
vendar še takrat ni b ilo  zadosti e- 
vidence. Stanovanjska skupnost v 
Ljutomeru im a  v upravljanju o- 
snovna sredstva v vrednosti 31 mi
lijonov din, kar je  velika odgovor
nost za servise, njih kolektive, u- 
pravo in organe upravljanja.

Na seji so dali poudarek obratu 
družbene prehrane, kjer niso po
prej določili ekonomskih cen, saj 
so bile te mnogo n ižje od abonent
skih v  gostinskih obratih. V  za
četku letošnjega leta so cene v  skla
dali. Pričeli so tudi z  organizacijo 
dostave tople malice na delovna 
mesta v mestu in okolici. Toplo 
malico  bodo pošiljali tudi opekar- 
niškim delavcem v Lukavce in 
Boreče. Dogovarjajo se tudi s ko
lektivi v  Ljutomeru, Križevcih in 
drugod.

Vsekakor je  potrebno in zažele
no, da bi uprave delovnih orga
nizacij, organa upravljanja in sin
dikalne organizacije posvetile več 
skrbi družbeni prehrani zaposlenih 
in uvedbi toplih malic za proizva
jalce, ker bi s povečanjem števila 
obrokov lahko znatno pocenili to
ple malice.

N i namreč prav, da se proizva
jalci ob težkem in napornem delu 
zadovoljijo z  malo zaseke ah sa
mo s kruhom, steklenico jabolč
nika ali celo šmarnice,  k i negativ
no vpliva na storilnost in na zdra
v je  proizvajalcev. Na seji Stano
vanjske skupnosti so sprejeli na
slednje cene v  obratu družbene 
prebrane: za redne abonente ko
silo s kruhom 180 din, malica s 
kruhom 65 din, če jo  abonenti od
našajo, če pa malico servirajo z 
obratu, stane s kruhom 80 din.

Na seji skupnosti so govorili 
tudi o potrebnih prostorih za ser
vise, k i onemogočajo nadaljnje 
širjenje; neprimeren je  prostor 
predvsem za čevljarski servis.

Razpravljali so o delu hišnih 
svetov, katerih je v  Ljutomeru 21. 
vzdrževanje poslopij v  mestu je 
poseben problem, saj so nekatere 
stare (hiše dotrajale in niso več 
primerne za bivanje. Svet stano
vanjska skupnosti je  predlagal 
ObLO, naj bi posamezne hišne sve
te (oprostil plačevanja prispevka za 
50. odst. V najkrajšem času bodo

tudi sklicali konferenco hišnih 
svetov. Zaradi predpisov sta se s 
1. januarjem odcepila od Stano
vanjske skupnosti radio-servis in 
damsko-firizeanski salon.

Svet stanovanjske skupnosti' je 
tuda kritično obravnaval dimnikar
ske storitve, IM v  zadnjih letih ni
so bile dovolj kontrolirane; ver
jetno je temu vzrok večletna re

organizacija. Sicer pa upajmo, da 
bo sedaj ustanovljeno združenje 
dimnikarjev v Beltincih to kontro
lo zaostrilo.

Glede servisov in  njihovega raz
voja pri Stanovanski skupnosti so 
člani! Sveta menili, da naj bo od
ločneje zatirano šušmarstvo, kate
ra negativno 'vpliva na razvoj ob
stoječih servisov v  Ljutomeru.

Ko so govorili o  servisu za ko
munalno dejavnost, so posebej po
udarili možnost (glede ureditev no
ve cest e  in poti, električne nape
ljave in kanalizacije v  novem na
selju ob Ormoški cesti. Problem 
so tudi pločniki v  mestu, cestišča, 
poiti, javno stranišče, zimsko ko
pališče, ureditev Miklošičevega tr
ga in drugo. Vse to je  povezano s

finančnimi sredstvi. S icer. pa bo 
potrebno turistični center Prlekije 
resneje in hitreje urejati, ker bo 
v  nasprotnem primeru daleča zao
staja) za drugimi kraji. Z a  ureja
nje mesta bo potrebno zagotoviti 
tudi uvedbo krajevnega komunal
nega samoprispevka, ki bi ga naj 
sprejeli na prihodnjem zboru vo
livcev. Zaradi varčevanja z vodo 
bodo uvedli števce (vodomere). V 
naslednjih letih se sicer obeta iz
boljšanje preskrbe prebivalcev z 
dobro potno vodo. V  ta namen že 
opravljajo raziskovalna dela v  Lu- 
kavcih, od koder bodo dobili vodo 
v  Ljutomer in obstoječo industri
jo.

Na seji sveta so govorili tudi o 
okvirnem planu servisov za leto 
1963, v  katerem predvidevajo 38 
milijonov 620.000 din realizacije, 
vendar bodo plan še natančneje 
proučili in do prihodnje seje Sve
ta še izpopolnili.

M L A D IN A
IN

OBČINSKI STATUT
Na pobudo osnovne organi

zacije ZK  »Imgrad Ljutomer  
in Občinskega komiteja Zveze 
m ladine Slovenije Ljutom er  
so ustanovili v »Imgiradu« no- 
vi aktiv aktiv ZMS. Aktiv vključuje  
35 mladink in mladincev.  A k 
tiv j e  sestavljen iz vajencev 
gradbene s tro k e  in mladih 
proizvajalcev  — gradbenikov.

Pomelbno je, da je večina 
teh mladincev in mladink bi
la. Prvič vključena v  mladin
sko organizacijo. N a  ustanov
ni konferenci so si zastavili 
o bširn i p rogram . Izvo lili so 
tudi 7-članski sekretariat ak
tiva Z MS.

Stanovanjska izgradnja 'ntenzivna tudi v  Ljutomeru

ZROP JE  OCENILO SVOJE DELO

Več praktičnega dela
(Pred dnevi so se sestali na (letni konferenci delegati 

Zvere rezervnih o ficirjev in podoficirjev za občino Ljuto
mer. Poleg delegatov osnovnih organizacij ZROP so se kon
ference med drugimi udeležili tudi gostje iz Maribora in 
Murske Sobote.

Z branim delegatom  so po
ročali predsednik ZiRiOP 
merske Občine L ju bo  Oražen. 
sekretar Ive Šumak in drugi 

Iz podanih, poroči1 in raz
prave se da ugotoviti, da so 
o f i c i r j i  ljutomerske občine 
kljub nekaterim  pomanjklji
vosltim dosegli v  minulem ob- 
dobju  vidne uspehe. Poudari
li  so, da ho potrebno mnogo 
več praktičnega dela na tere

nu, kot je bilo to opaziti do 
sedaj. Zavzeli so se tudi za to, 
dia bi bilo v  bodoče potrebno  
vnašati v  organizacijo več to 
varištva in patriotizma. Ni na
men organizacije samo to, da 
bo oficir poznal orožje in stro
kovno znanje o naši Armadi 
temveč, da bo tudi Vsestran
sko politično razgledan in se
znanjen z dogajanji doma in 
v svetu.

Razprava je tudi pokazala, 
da je še premalo povezave 
med ZROP in drugimi orga
nizacijami (ZB NOV, ZV  VI 
strelskimi družinami itd.). 
Grajali so tudi premajhno u- 
deležbo članov na raznih stno- 
kovn-ih predavanjih.

Na koncu so sprejeli več u- 
streznih - sklepov za nadaljne  
delo in izvolili novo predsed
stvo ZROP občine Ljutomer.

Pogrešajo ukinjeni avtobus
Vaščani iz  Gederovec in okoli

ških vasi zelo pogrešajo ukinjeni 
avtobus, kateri je  vozil iz Maribora

čezr,Gederovoe v  M. Soboto. Ome
njeni avtobus je  imel odhod iz 
Maribora ob 13.30, v  Gederovce pa 
je prispel ob 16. uri. mani v  jeseni 
je  Avtobusni promet Maribor to 
progo« ukinil.

Vaščani Gederovec pravijo, da 
je vsaka trditev o nerentabilnosti 
te proge neutemeljena. Skoraj na 
vsakem sestanku SZDL v Gede- 
rovcih je  bilo načeto vprašanje 
te avtobusne proge.

Nadalje so vaščani Gederovec 
prosili tudi za uvedbo avtobusa, 
ki, b i jih vozil pred osmo uro sko
zi Gederovce in Vanča ves do T i
šine in od tam naprej do M. “So
bote. Ta avtobus bi bil potreben 
predvsem za prevoz otrok iv šolo 
na Tišino. Omenjena proga bi ko
ristila tudi ostalim potnikom, saj 
se dostikrat zgodi, da avtobus, ki 
pripelje iz  Rogašovec, ne more 
vzeti vseh potnikov, ker je  pre
napolnjen. Tako bi ta proga raz
bremenila avtobus Sz Rogašovec, 
marsikomu pa bi prihranila tudi 
pešačenje ali kolesarjenje do M. 
Sobote.
Predstavniki avtobusnega podjetja 
Maribor so zastavili članom SZDL 
Gederovcl vprašanje, k j e  bo od
govarjal za rentabilnost nove pro
ge. Ob tem Se ljudje sprašujejo, 
kdo pa odgovarja za rentabilnost 
drugih prog, na katerih avtobusi 
tudi niso vedno polni. Vaščani Ge
derovec so prepričani, da bi z do
bro vo ljo A P  Maribor lahko reši
li tudi to  vprašanje.

Savo Miloševič
Zima je močno obremenila tudi avtobuse. Poleti se seveda našemu fotoreporterju ne bo nudila 
več taka slika, zate je izkoristil ugodno priložnost in pritisnil na fotoaparat. Pa še srečno vožnjo!

V  mesto Ljutomer so v  ok
viru mladinske organizacije 
priredili "javno tribuno" o 
statutu obč ine  Ljlutomer za 
delavsko in mestno mladino 
O dziv  je  b il dober. Mladina 
je izrazila željjo, da bi »bito v 
bodoče še več "javnih tribun".

Občinski komite ZMS Lju
torper se pripravlja na izred
no konferenco mladine v  zve
zi s VII. kongresom ZMJ. V  
marcu pa bodo organiziral po
večjih cenitrih občine razgo
vore o VII. kongresu, kjer bo
do udeleženci kongresa pripo
vedovali m ladin i o vtisih  in 
dedu mladinskega kongresa 
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S SEJE OBČINSKEGA KOMITEJA ZKS MURSKA SOBOTA

Neposredno odločanje 
slehernega proizvajalca

V torek je bila v  Murski Soboti razširjena seja ObK ZKS, na kateri so razpravljali predvsem o  vlogi 
in nalogah komunistov v  gospodarstvu pri sestavljanju statutov delovnih organizacij. Seji je  prisostvoval tudi 
član OK ZKS Henrik Ribič.

Ravno razlog, da so pri se
stavljanju statutov delovnih -or
ganizacij v soboški občini do
slej izredno malo storili, nare- 
ku je komunistom eno osnovnih  
nalog, sprožiti politično akci
jo in mobilizirati vse s ile  za 
takojšnji pristop k sestavlja
nju tez statutov delovnih or
ganizacij. Člani ZK  morajo 
kot zavestna sila zagotoviti, da 
se bo v  obravnava tez bodoče
ga statuta vključil sleherni 
član delovnega kolektiva, ker 
bo le tak statut odraz stvarnih 
odnosov v Kolektivu, kolektiv

ga bo sprejel za svojega in 
njegova načela tudi spoštoval.

Seveda pa morajo biti tudi 
komunisti tisti faktor, ki bo 
zagotovil in dal statutom pra
vo socialistično vsebino, skrat
ka, da se zagotovi vse tisto, 
kar je  potrebno za nemoten 
in usklaijeni razvoj celotne de
lovne Organizacije. Poskrbeti 
morajo, da se ne bi statuti več 
ali manj istovetili z dosedanji
mi. pravilniki, ikd so bili sestav
ljeni' zelo povprečno in skraj
no neprilagojeno, konkretnim 
potrebam podjetja, kar je  ime
lo mnogokrat za posledico nji
hovo neuporablj pri reševa
nju konkretnih vprašanj. Sta
tuti morajo biti kvalitetni in 
povsem  nekaj novega; prav 
'zaradi tega bi bilo vsako pri
čakovanje in dajanje receptov 
za njihovo sestavljanje ali 
zgledovanje pri sosednjem 
podjetju zgrešeno. Kljiub temu 
pa morajo statuti, zadostiti 0- 
snovnim in skupnim zahtevam.

Med drugim morajo čim jas- 
neje in konkretno odrediti me
sto in vlogo proizvajalca po 
načelu Ustave, da je delo z 
njegovimi uspehi edina Osnova 
in merilo za m a te r ia ln i  druž

beni položaj človeka, čim  jas
neje morajo odrediti dolžnosti 
in pravice posameznega proiz
vajalca, zagotoviti njegovo čim 
neposrednajše odločanje — to
rej krepiti delavsko samou
pravljanje in se dosledno bo
riti za odpravo vsakršne mezd
ne miselnosti. N ič manj po
membne pa niso točno odre
jene dolžnosti in pravice ter 
precizno odmerjene razmejitve 
pristojnosti m ed posameznimi 
samoupravnimi organi v pod
jetju.

Ob kancu seje so izvolili 6 
delegatov za okrajno konferen- 
oo ZK, ki bo v Mariboru.

Otroški oddelek splošne bolnišnice v Rakičanu je v grobem že dograjen. Po predvidevanjih 
bo oddelek, za katerega je potrebnih še okoli 170m ilijonov dinarjev in. ki bo eden najmodernejših 
v Sloveniji, dokončno urejen še v tem letu. Potrebna sredstva so že na razpolago, zagotovili pa 
so jih  OLO Maribor in pomurske komune.

BISTRICA OB MURI  
razmah telesne vzgoje

Že precej časa je bilo med mla
dino opaziti zanimanje za telesno 
vzgojo, še posebno za vaje na o- 
rodju. Vendar pa je upravi šole 
šele letos uspelo nakupiti potreb
ne rekvizite in urediti zasilno te
lovadnico v  dvorani zadružnega 
doma. Da bi d e lo  potekalo kar 
najbolje, so ustanovili tudi šoslko  
športno društvo »Gradis«, si se
stavili obširen delovni program in 
ga razdelili na posamezne, društve
ne komisije, ki jih v glavnem vo
dijo pionirji sami. Da pa bi jim 
bilo to delo še lažje, so pred krat
kim organizirali tudi seminar, ki 
sta ga vodila dva dijaka s Srednje 
šole za telesno vzgojo iz Murske 
Sobote.

V  društvu si tudi močno pri
zadevajo za gradnjo letnega telo
vadišča, k i  bi nedvomno, še bolj 
vzpodbudilo ih razmahnilo šport
no dejavnost V Bistrici.

ZAKAJ REPUBLIŠKO
TEKMOVANJE BREZ NAŠIH
PREDSTAVNIKOV ?
Smučarska zveza Slovenije je 

razposlala razpis za republiško 
pionirsko smučarsko tekmovanje 
vsem občinskim forumom, med 
drugimi tudi ObZ DPM. Kljub le
tošnjim ugodnim snežnim razme
ram pa še nobeden ni razpisal ob
činskega smučarskega - tekmova
nja, katerega zmagovalci bi nas 
kot reprezentanca zastopali na re
publiškem tekmovanju za pionir
sko prvenstvo v  Tržiču.

Tak odnos občinskih forumov 
je tembolj nerazumljiv, ker Je , 
vrsta šol in društev letošnjo zimo 
Izkoristila za številna tekmovanja 
in smučarske tečaje.

KADROVSKA POLITIKA —  SISTEM NAGRAJEVANJA —  ODNOS UPRAVE DO DRŽAVLJANOV

Umik zastarelih odnosov
Z ozirom na reorganizacijo sindikatov je bila v soboto sklicana sektorska konferenca čla- 

ruov sindikatov javnih služb. Delegati konference so bili s področja bivšega okraja. M. Sobota, 
Uvodni referat z izčrpno zajeto problematiko javnih s l u ž b  podal Martin Vinčec tajnik ObLO  
Murska Sobota.

Eno osrednjih vprašanj, katerim 
je bilo posvečeno na konferenci 
največ pažnje, je  bilo kadrovsko 
vprašanje in vprašanje kadrovske

čin nagrajevanja pa se je, v  neki 
specifični obliki le  obdržal, ker ni 
upošteval gibljivega dela. Opažajo 
tudi, da se kader zaradi nestimu
lativnega načina nagrajevanja seli 
iz uprave v gospodarstva. Zaradi 
vseh naštetih in drugih činiteljev 
se bo začel letos uveljavljati nov 
način nagrajevanja, pri katerem 
bodo vrednotili delovna mesta po 
določenih kriterijih. Tako tudi jav
ni uslužbenci v  bodoče ne bodo 
več prejemali osebnih dohodkov 
v  mesečnih fiksnih zneskih, tem
več bodo ti od meseca do meseca 
varirali. Nov način nagrajevanja 
bo deloval vsekakor stimulativno 
in zaradi tega pričakujejo tudi u- 
godne posledice.

Nadaljnji problem, načet že v 
uvodnem referatu, o  njem pa so 
govorili tudi drugi delegati, je  od
nos uprave do državljanov. Izlu
ščilo se je mnenje, da je tudi v  
tem primeru možna določena po
vezanost med sistemom nagraje
vanja in kadrovsko problematiko. 
Tudi neprimerna tehnika poslova
nja in neprimerni prostori lahko 
v  mnogočem vplivajo na odnos u- 
službencev do državljanov. Tako je 
recimo praksa pokazala, da vloge 
državljanov ponekod prepočasi re
šujejo. Načeto pa je bilo končno 
tudi vprašanje samega odnosa u- 
službencev do strank. Ravno pri 
teh odnosih bi se uprava morala 
zavedati, da dela za državljane. 
Resda, da državljani niso vedno 
disciplinirani, vendar bi se mo
rala ravno tukaj pokazati vloga 
in naloga uprave, da navaja dr
žavljane k pravilnemu odnosu. Za
to je kakršenkoli surov odnos u- 
službencev do strank skrajno ne
primeren in nedopusten.

Slednjič se je pojavilo tudi

vprašanje, kako približati delova
nje občinske uprave državljanom, 
da bi ti lahko prišli kar najhitre
je do svojih pravic brez Čestih in 
večjih potovanj. Praksa je namreč 
pokazala, da so državljani prepo
tovali dostikrat tudi do 30 km, da 
bi jim na ObLO, kakem zavodu 
ali k je drugje rešili enostavno za
devo. Problem je aktualen, zato 
so o njem razpravljali še s poseb
nim poudarkov. Kaže, da mu bo 
odslej posvečeno več pozornosti 
kot doslej. BR

V ospredju  
S T A T U T I

Občinski sindikalni 
svet v Murski Sobbti bo 

v  kratkem organiziral
‘t r i posvetovanja s pred
stavniki delovnih orga
nizacij o pripravah, sta-  
tutov: Ugotovljeno je  
namreč bilo, da so go
spodarske organizacije 
temu pomembnemu 
vprašanju do sedaj po
svetile izredno malo po
zornosti, zato pa bodo 
morale doslej zamujeno 
nadoknaditi .

TUDI KANČEVSKI PIONIRJI RAZPRAVUAJO O USTAVI

Ž elijo si pokrovitelja
Pionirski odred na osnovni Soli v Kančevcih se je prvi v Sloveniji 

prijavil za tekmovanje v Okviru letošnjih Jugoslovanskih pionirskih 
iger — Tehniško kulturo mladim.

V  pestrem tekmovalnem pro
gramu predvidevajo kančev
-slki pionirji več poučnih izle
tov v domačo zadrugo in dru
ge kraje, kjer bi si radi ogle
dali predvsem kmetijske stro
je, nekaj strojev bodo narisa
li, nekaj preprostejših pa tudi 
izdelali v svojem tehničnem 
krožku, potrebno pozornost 
bodo posvetili tehničnim igrač
kam, redno obiskovali namen
ske televizijske oddaje in pri
redili dve razstav; svojih teh

ničnih izdelkov. Pionirski od
red si bo v  letošnjih JPI sku
šal pridobiti pokrovitelja, kar 
jim  menda ne bo težko dose
či, saj hočejo to zaupanje tu
di opravičiti z aktivnim delo-, 
vanjem v pionirskem odredu.

Zvedeli pa smo še za eno 
zanimivost: kančevski pionir
ji se tudi marljivo sestajajo in 
razpravljajo o novi ustavi. 
Glasilu DPM  so celo poslali 
risbo, kako si kot mladi držav
ljani predstavljajo naš držav
ni grb.

Prednjačijo m ladi 
v  M A R T J A N C IH

Pretekli petek  in soboto sta se v Murski Soboti, Radgoni in 
Beltincih mudila člana ideološke komisije CK ZMS. Namen obiska 
je bil predvsem ogledati si in spoznati delo nekaterih aktivov na 
področju idejnovzgojnega dela, o  katerem pripravlja CK obširno

politike. S tem v zvezi je  bilo na
četo tudi vprašanje sistema nagra
jevanja. Ugotovili so, da se ta dva 
problema stikata in da je vpraša
nje kadrov v  mnogočem odvisno 
od samega sistema nagrajevanja. 
Sistem nagrajevanje v  gospodar
skih organizacijah se je v  zadnjih 
letih močno izpopolnil, kar pa v  
javnih službah ni opaziti. Lani je 
sicer prišlo do sprememb pri na
grajevanju in sicer v toliko, da so 

delovna mesta vrednotili, stari na-

Pred znatno razširitvijo delokroga soboške Stanovanjske skupnosti

Tudi komunalna opravila v Soboti
Poslovanje Stanovanjske skupnosti v  Murski Soboti, ki ni usmerjeno k  ustvarjanju finanč

nih presežkov, marveč predvsem k  posredovanju pomoči hišnim svetom, gospodinjistvom in zlasti 
delovni žepi, je v zadnjih letih, dobilo zelo širok obseg.

Ko smo povprašali tov. Se- 
negalčnika, ki je bil v Murski 
Soboti, kaj meni o idejno- 
vzgojnem delu v  aktivih, ki 
jih je obiskal, je dejal: 

»Menim, da ste v preteklem 
razdobju na tem področju pre
cej storili. Posebno razgibano

FOKOVCI
Kakor hitro se prišle šolske 

počitnice in odsotnost šolske
ga upravitelja, je to priliko 
izkoristil še dosedaj  nepozna
ni tat. Vlomili je v zaklenjeno 
šolsko drvarnico in ši odnesel 
nekaj drv in premoga. Za ta 
»plemeniti« tatovskl poseg so 
mu šolski otroci res hvaležni. 
Mogoče s o  p a  prizadeti tudi 
njegovi otroci! Pokradena 
kurjava vsekakor ni šla daleč.

je idenovzgojno delo na sred
njih šolah, nekoliko manj na 
terenu, mnogo večji poudarek 
pa bi morali dati ideološkemu 
izpopolnjevanju mladine v go
spodarskih organizacijah. Prav 
prijetno pa sem presenečen 
nad delom vaših krajevnih 
komitejev, posebno še krajev
nega komiteja v Martjancih, 
ki bi ga na področju idejrio- 
vzgojnega dela lahko mirno u- 
vrštill med najboljše v Slove
niji. Pripominjam pa, da bi 
morali več pozornosti posveti
ti sami ideološki komisiji, nje
ni  sestavi in izobraževanju 
njenih članov. In  še to, me
r im  da bi morali tudi mladi- 
n ; mnogo več kot doslej govo
riti in jo seznanjati z idejno- 
vzgojriim delom in  problemi.«

Poleg zelo obiskovanega pral
nega servisa s 6 pralnimi stroji 
delujejo pod okriljem stanovanj
ske skupnosti še krpalnica in šival
nica, mizarska delavnica, kemična, 
čistilnica, zidarski, vodovodno-in
štalaterski in pleskarski servis, 
servis z a  popravljanje nogavic, 
čevljarska popravljalnica, brivsko
frlzerski salon ter Dom pionirjev 
in mladine.

Lani je  bil ustanovljen tudi ser
vis za pomoč gospodinjam, kate
rega pa so morali Ukiniti, ker ena 
gospodinjska pomočnica sploh ni 
zmogla vseh naročenih opravil. Ob 
večjem razumevanju pomoči po

trebnih gospodinj in ustrezni no
tranji razporeditvi dela bi kazalo 
ta servis spet obnoviti, saj kot ka
že, naročil ne b i primanjkovalo. 
Pomembna je tudi usmeritev sta
novanjske skupnosti v  Domu pio
nirjev in mladine. Ta usmeritev 
pa še ni prišla do prave veljave, 
predvsem zaradi nerazumevanja 
staršev. 'Stanovanjska skupnost si 
namreč prizadeva v. Domu uvelja
v it i vzgojno varstvo šoloobveznih 
otrok, za kar bi bila pripravljena 
namestiti pedagoškega vodjo, ki bi 
to varstvo tudi strokovno usmer
jal. Sicer pa je Dom pionirjev in 
mladine že ob sedanji dejavnosti

zelo koristna ustanova; v  njem 
dobiva poceni toplo kosilo okrog 
170 šoloobveznih otrok, dijakov in 
vajencev, v  njega se zatekajo di
jaki — vozači, k i se tukaj lahko 
pripravljajo na pouk, šahirajo, 
prebirajo časopise in r e v ije  ipd. 
Stanovanjska skupnost skrbi vid i

Pozvačin  v Dokležovju 

za vzdrževanje za obstoj starih in u- 
rejevanje novih otroških igrišči 

Stanovanjska skupnost je  čelo 
dala p obudo za ustanovitev takih 
servisov, ki morda čisto ne spada
jo  v  n je n  delokrog (brivsko-fri- 
zerski  salon, kemična čistilnica) in 
bi jih morda kazalo osamosvojiti 
kot obrtna podjetja. To pa je že 
stvar temeljitejših analiz in ugo
tov itev . Vsiljujejo pe se že tudi 
potrebe po ustanovitvi nekaterih 
novih servisov, kot na p r .  klju
čavničarskega, večje pralnice, ki

bo opremljena z  najmodernejšimi 
strojil, popravljalnice za radioapa- 
rate itd. Spričo znatnega porasta 
televizijskih sprejemnikov bi- mor
da kazalo ustanoviti tudi servis za 
njihovo popravilo, saj so tonamen- 
ske storitve obrtnih podjetij do-, 
kaj drage in težko dostopne. Tak 
servis bi kajpak moral imeti zelo 
usposobljen kader za strokovno 
kvalitetno popravilo sprejemnikov 
in ostalih televizijskih naprav. Ve
lika pridobitev bo tudi kuhinja za 
tople malice delovnim kolektivom. 
Prostore za kuhinjo že urejajo.

Letos namerava stanovanjska 
skupnost prevzeti tudi nekatera 
komunalna opravila v  Murski So
boti; tako naj bi skrbela za ceste 
V mestu, za park, cvetlične nasa
de, kopališče, urejanje okolice ob 
stanovanjskih blokih, cvetlice na 
'balkonih itd. Poraja se že tudi 
predlog, naj b i bila v  prihodnje 
tudi operativni uresničevalec grad
n je vodovoda in kanalizacije v M. 
Soboti.

Tako razširjena dejavnost bo 
nedvomno zahtevala nekatere no
tranje organizacijske rešitve, pred
vsem še večje angažiranje strokov
nih kadrov, ki bodo tako odgovor
ne operativne naloge tildi zmogli.

PODJETNOST TVD  
P A R T IZ A N  K R O G

Partizan iz Kroga spada med 
tista telesnovzogjna društva, ki so 
v pretekdme letu dosegla najvid- 
nejše uspehe. Da bi svoje delo 
lahko še izboljšali, imajo poleg 
dograjenega in lepo urejenega i- 
grišča v  načrtu še gradnjo garde
rob in slačilnic. V  ta namen imajo 
kupljenih že nad 1500 kg apna in 
nabavljene precej opeke za iz
gradnjo. Tudi načrti so že pri
pravljeni, tako da pričakujejo le 
še pomoč svojih članov in uresnl- 
čitev zamisli še v  tem letu. 

POMANJKANJE PROSTOROV
V Krogu je  zadnje času čutiti 

precejšnje zanimanje za namizni, 
tenis, predvsem pri mlajših čla
nih telovadnega društva Partizan. 
Vendar p a  imajo pri organizaciji 
tovrstnih treningov i n  tekmovanj 
precejšnje težave s prostori, saj je 
ta športna panoga, posebno v  zim
skem času, močno vezana na pri
merile prostore. Trenutno so ta 
problem rešili s šolskimi prostori, 
kar pa ne more biti trajno, in bo 
potrebno nujno misliti na zgradi
tev vaškega doma, ki bo v  Krogu 
prav gotovo vp liva l tudi na, raz
voj-ostalih dejavnosti. 

Razmišljanje po dijaški predstavi M IŠ O LO V K E

Spomnimo se, kaj je  bilo vče
raj, primerjajmo s tem, kar je 
danes, razmislimo in priznajmo: 
pred nekaj leti je bilo lažje igra-, 
ti — iz preprostega razloga, ker 
je bilo več gledalcev, ljudi, 'ki so 
bolj ali manj živeli z  gledališčem; 
recimo, da je bilo to predvčerajš
njim. Potem se bomo spomnili, 
da je včeraj število kinoobisko- 
valcev naraslo — danes pa se je 
že izredno (nevarno) povečalo šte
vilo televizijskih.

Nehote se mi vsiljuje m isel o 
tem, kakšne, bistvene spremembe 
je doživelo o starogrško gledališče

od predstav v  velikih amfiteatrih, 
kako smešni se nam zdijo prvi, 
manj kot 70-letni nemi filmi, in 
končno, kako rapidno se razvija 
televizija. Vsak dan lahko bere
mo, kakšne težave imajo gledali
ške, filmske in televizijske hiše 
po vsem svetu; kaj vse počno oni, 
da ibi dvignili sebe in zasenčili 
druge (nonstop filmske predstave, 
tridimenzionalni barvni film i s 
stereo glasbo in brezplačno po
strežbo z raznimi pijačami ali 
sendviči — barvna televizija, med- 
kontin en talni program preko sa
telita itd itd.). Ob vsem tem pa 
se iseve tudi gledališče razvija, 
dopolnjuje — torej spreminja. Tu
di slovenske gledališke hiše že 
zdavnaj ne zadovoljijo s konceio- 
nalnimi oblikami — ne zadošča le 
odrsko podoživljanje šole Sta

nislavskega ali pa samo prikazo
vanje Brechtovo. V  Ljubljani, so 
že (uspeli z raznimi gledališčni v  
krogu, ad hoc ipd. Negirajo celo 
oder, zaveso, masko, kostume in 
stopajo dobesedno med publiko v  
spremstvu suflerke, ker želijo .čim 
neposrednejši kontakt (soboško  
KUD Svoboda odpira te dn i nove 
klubske prostore in upajmo, da se 
obetajo tudi pri nas novi Časi. . .). 
Izreden tempo tega časa je tisti, 
ki  terja od nas največje napore, 
vso  prednost delu, medtem ko pa 
privošči le bore malo. za kulturno 
ra:t. Hkrati pa je to tudi čas, ki

neusmiljeno zahteva nove ideje, 
nove domiselne oblike — torej no
ve kvalitete! Večmesečno grajanje  
amaterjev pa (bo poplačano le  ta
krat, če priznanje ne bo izostalo. 
Prvi pogoj za to pa je nedvomno 
že primerna izbira dobrega dela, 
ki ugodi zahtevam in okusu da
našnjega gledalca. Torej so mora
li tudi dijaki 3. letnika soboške 
gimnazije napeti vse svoje mlade, 
neizkušene moči, če so hoteli za
dovoljiti soboške gledalce, ki jih 
je istočasno vabil tako dobro pre
izkušeni junak na filmskem plat
nu. Kdorkoli stopi danes na oder, 
se mora zavedati, da mora za vsa
ko ceno uspeti, zadovoljiti — ne 

zaradi sebe, ampak tudi zaradi 
tistih, ki bodo stopili za njim i na 
ista tla. To  je  odgovornost pred 
samim seboj in družbo. Povejmo

tako: »L e  troho manj in kakšni 
se podro svetovi

Že pri sami izbiri dela se je 
zdelo, da so se dijaki zavedali te 
odgovornosti — izbrali so odrsko 
noviteto, simpatično kriminalko, 
nekako »kompromisno« delo, ka
kršne na soboškem odru še ni bi
lo; namreč tako, k i lahko ugodi 
naj različnejšim željam, saj neka
ko spretno meša prijetno s ko
ristnim. Izredno pripovedovana 
zgodba nas v  celoti angažira in 
prisili, da napnemo vse naše spo
sobnosti, predvsem pa domišljijo, 
s pomočjo katere naj bi razvozlali

uganko. Toda 73-letna avtorica MI- 
šolovke Agatha Christie je  predo
ber mojster, ki nas zna korak za 
korakom privabljati tja, kjer ved
no znova in znova spoznavamo, 
da smo ®e ponovno zmotili -  vse 
dotlej, dokler nas ta prefinjena av
torica sama ne pouči in prav pri
jetno preseneti. Na koncu pred
stave se lahko samo še od srca 
nasmejemo in aplavdiramo avto
rici in — to pot — tudi mladim 
dijakom. Ne kaže, da bi se po
glabljal v  to delo ali v  samo iz
vedbo, saj bi kljub vrlinam lahko 
odkrili več pomanjkljivosti, vča
sih tudi psihološko naivnih in ne
prepričljivih zamisli pisateljice, 
kakor tudi napaka izvajalcev. Ne 
gre za to — pač pa moram pove
dati, da nas je  predstava prijetno 
osvežila, zabavala, in kar je ver

jetno vsakdo opazil, namreč to, da 
se je delo zelo natančno, premiš
ljeno in brezhibno odvijalo. Vsaka 
beseda je bila dobesedno zapisana 
v  spomin vsakega igralca, vsak 
korak natančno odmerjen, vsaka 
gesta premišljena — čeprav ne tr
dim, da ni bilo nič neutemeljene
ga, amatersko nerodnega ali celo 
okornega in nepremišljenega. Take 
misli se nam vsiljujejo pri po
klicnih gledališčnikih, kaj se to
rej ne bi pri amaterjih, dijakih 
enega samega razreda! Ne gre pa 
zamolčati omenjenih vrlin, saj jih 
pri mnogih starejših amaterjih več

krat pogrešamo.
Pa še nekaj: nova dvorana Svo

bode je bila razprodana, na drugo 
predstavo dijaki niso upali več ra
čunati - in kljub temu so teden 
dni ponovili svoje delo p red  po
novno napolnjeno dvorano. Raz
laga ni potrebna, pač pa morda 
pripomba, da je  lep uspeh dijaške 
skupine sad skupnih naporov ho
mogenega kolektiva — dijakov 3. 
letnika gimnazije, maserke Marije 
Trim ove (ki je  tudi tokrat, kot že 
neštetokrat prej pokazala, kako je  
pomembno, če znaš prisluhniti ce
lotnemu konceptu dela in domi
selno prilagoditi svojo zamisel o 
vizuelmi podobi likov), uspešnega 
razsvetljevalca tov Djurineka in, 
predvsem, domiselnega in izkuše
nega režiserja in scenografa prof. 
Vlada Sagadina.

Blck v Radgoni, nov in sodoben — toda z vlažnimi stenami v 
stanovanjih



SOBOŠKI GIMNAZIJCI IN LETOŠNJI SLOVENSKI KULTURNI PRAZNIK

OB PODOBAH HINKA SMREKARJA
Predzadnjo sredo so v  mla

dinski sohi na terasi soboške 
gimnazije odprti razstavo del 
znanega slovenskega slikarja 
Hinka Smrekarja. Razstavo je 
omogočala Slovenska narodna 
galerija v Ljubljani.

Ob tej priložnosti je  tovari
šica Cevcova — kustos te usta
nove povedala nekaj o Hinku 
Smrekarju in orisala njegovo 
življenjsko pot.

N a  tej razstavi je bilo raz-  
stavljenih bar 48 njegovih del 
is ciklom »Zrcalo sveta«, »Cik
lom greha«, nekaj lesorezi, la- 
vnranimi, tuširanimi, kolertra- 
niimi  in akvarelinamimi pero- 
risbami. Razstava je bilo od
prta do včeraj.

Po otvoritvi razstave je tov.

DVE USPELI K INO
PREDSTAVI Z A  DIJAKE  

SOBOŠKIH SOL
Dijaki osemletke I., učiteljišča 

in gimnazije so si pred kratkim 
ogledali poučno-znanstveni film 
»Atom  — mej prijatelj«. Predva
ja li so ga kar na zatemnjenem 
hodniku. Iz filma se je  vsakdo od 
prisotnih lahko precej naučil, saj 
je  bila na zelo lep način prikazana 
zgradba atoma, kroženje elektro
nov okrog jedra, način sestavlja
nja molekul ter razlike med ato
m i posameznih elementov. Prav 
tako je  bilo na zelo lep in zani
miv način prikazano razbijanje a- 
tomov ter uporaba radioaktivnih 
elementov — predvsem urana in 
kako lahko človek to velikansko  
elementarno silo obme sebi v  prid. 
Film je  bil ameriške, produkcije 
in sinhroniziran.

Dijaki obeh višjih zavodov so 
si v  dvorani kina »»Park« ogledali 
še film  z  naslovom »»Niirhberški 
proces«. Film je bil želo zanimiv 
saj prikazuje sojenje voditeljev 
nacionalsocialistične Nemčije in 
vojnah zločincev v tem bavarskem 
mestu.

-mv-

Cevcova predavala dijakom 
gimnazije o slikarstvu na Slo- 
varilskem od nekdaj do danes 
Njeno zanimivo predavanje 
je bilo spremljano z barvnimi 
diapozitivi.

Zatem je akademski slikar 
tovariš Tršar predaval dija
kom o tehnikah slikanja, pred
vsem o grafiki o umetni
škem postopku, s katerim raz
množujemo originalne umetni
ške risbe  ali slikarske grafič
ne kompozicije. Precej je go
voril o glavnih grafičnih teh
nikah: lesorezu, linorezu, ba
krorezu in še o kamnotisku. 
akvatinti m onotopiji itd.

čeprav malo pozno so, di
jaki gimnazije z razstavo sli
karja Hinka Smrekarja, obe
ma predavanj ima and še z raz
rednimi Prešernovimi prosla
vami dostojno proslavili slo
venski kulturni praznik.

-mv

V Mačkovcih  
odprta knjižnica

Pred dnevi so v Mačkovcih 
pod okriljem osemletke odprli 
ljudsko knjižnico z okrog 60 
leposlovnimi knjigami in o- 
krog 40 strokovnimi deli.

Leposlovne knjige so v  ve
čini nabavili pri ČZP Pomur
ski tisk. nad 30 strokovnih 
knjig pa je knjižnici odstopila 
tamkajšnja kmetijska zadruga. 
Tako imajo sedaj v  knjižnici 
nad sto knjig, za katere je že 
tudi precejšnje zanimanje, saj 
je precej knjig že izposojenih. 
Zaenkrat je knjižnica odprta 
dvakrat tedensko, če pa bo za
nimanje še naraslo, bodo to 
tudi temu ustrezno prilagodili.

Zvedeli smo, da bodo s sa
moprispevki knjižnico še po
večali in izpopolnjevali.Mladi radi obiskujejo soboško Študijsko knjižnico

»VDOVA RO SUNKA« V MARTJANCIH
KAŽE, D A  SMO LETOS PRIČA UGODNI PRELOMNICI V  DELOVANJU KULTURNO- 

PROSVETNEGA DRUŠTVA V  MARTJANCIH. V  NOVEM BRU L A N I SO IM ELI OBČANI ZBOR. 
Č LA N I SO SI ZA STAV ILI PRECEJ OBŠIREN PROGRAM, K I G A  ŽE IZVAJAJO.

Dramska sekcija pripravlja 
komedijo »Vdova Roslinka«, s 
katero nameravajo gostovati v 
nekaterih večjih krajih Po
murja. Preteklo nedeljo so go
stovali v Zenkovcih in Brezov
cih. Poleg Vdove Rošlinke i-

majo v programu za poznejši 
čas še eno igro; njeno uprizo
ritev bi radi povezali s kako 
večjo prireditvijo za ves mari
janski okoliš. V  okviru društva 
deluje za širši okoliš tudi bo
gata knjižnica, v  kateri trenut
no naštejejo nekaj čez tisoč 
knjig. Ljudje si zelo radii izpo- 
sojajo knjige, predvsem še mla
dina; mladih bralcev je nam
reč vedno vdč. Lani so zaloge 
knjig precej povečali, saj je 
bilo nabavljenih za 50.000 din 
novitet.

Lansko leto j i m  usipelo 
preurediti dvorano; ta je sedaj 
okusno in estetsko urejena. V  
divorani je tudi primeren oder 
za zahtevnejše igre in dobro

urejena razsvetljava; trenutna 
pomanjkljivost so le sedeži in 
betonska tla. Toda tudi to bo 
urejeno in takrat bodo v Mar- 
jjiamcih imeli možnosti za še 
uspešnejše delovanje sedaj, ze
lo aktivnega društva.

O. R.

»Veseli večer« v Kobilju
Na naši šoli obstaja taborniška 

družina dve leti, njena delavnost 
pa je zaživela šele v  tem šolskem 
letu.

V  družino je  vključena večina 
učencev in učenk višjih razredov, 
zadnji čas pa nam je  uspelo pri
tegniti v  družino tudi nekaj vaš
kih mladincev in mladink. Poleti 
se je  pet tabornikov udeležilo 8-

dnevnega vodniškega tečaja na Bu
kovniškem jezeru, v  zimskih po
čitnicah pa je  bilo kar 8 tabor
nikov na podobnem tečaju v  M. 
Soboti.

Ob jelkovanju so prejeli dva 
šotora-četvorca, vendar imajo ta
borniki dokajšnje težave. Denar
na sredstva si bodo skušali v  glav
nem sami priskrbeti. Že pred me
seci so pričeli z nabiralno akcijo 
odpadnega materiala in so dose- 
daj že kar precej nabrali. Tudi 
krajevna skupnost ima za njihovo 
dejavnost razumevanje in jim  je 
obljubila denarno pomoč.

Preteklo soboto so priredili ze
lo uspel veseli večer v  zadružnem 
domu. Poleg šolarjev sl je  doma
la dveurai veseli program ogleda
la tudi vaška mladina in mnogo 
vaščanov. Z vsebino programa smo 
bili zadovoljni in si v  bodoče želi
mo še več podobnih večerov.

Enotni kriteriji
Prihodnji teden bo v 

Murski Soboti posveto
vanje ravnateljev vseh 
srednjih šol. Namen po
svetovanja je predvsem 
določiti kriterij za enot
no izvajanje šolskih 
predpisov, ki so jih  do
slej posamezne šole le 
malo preveč raznoliko 
in  neenotno izpolnjeva
le.

Posvetovanje bo orga
niziral Svet za šolstvo 
pri ObLO.

Prekmurski klub 
v Ljubljani?

Kakor nam je sporočil naš 
naročnik Jože Sečko iz Ljub
ljane, nameravajo delavci in u- 
slulžbenci iz Prekmurja, ki de
lajo na raznih ljubljanskih de
loviščih, ustanoviti prekmurski 
klub, v okv iru  katerega bi se 
sestajali in zbliževali. Za u- 
stanovitav kluba je zlasti med 
prekmurskimi delavci' veliko 
zanimanje. Morda pa je pobu
da celo sprejemljiva?

Zanim anje za grafiko
Pred nedavnim je dijakom 

Srednje telesne šole za telesno 
vzgojo v  M. Soboti predaval 
umetnik grafike Tršar Marjan 
iz Ljubljane o lesorezu, lino
rezu, bakrorezu, cinkorezu in 
jeklorezu. Pokazal jim je tudi 
nekaj svojih del in dela ev
ropskih klašičnih mojstrov.

Dijaki so za grafiko zelo na
vdušeni in bodo v  kratkem u- 
stanovili grafični krožek, kjer 
se bodlo najprej seznanili z iz
rezovanjem v  le j in linolej, 
kasneje pa, ko jim bodo to do
puščala denarna sredstva, še 
z izrezovanjem v  baker, cink 
in jeklo.

MLADOST b r e z  SIROMAŠTVA
OTROŠKI VRTEC N A  JANŽEVEM VRHU TUDI PRIJETNO ZATOČIŠČE NAJBOLJ 

REVNIH  OTROK. — NEKAJ ORIG INALNIH  REŠITEV, MED NJIM I PROSTOVOLJNO DELO  
STARŠEV V. KORIST OTROŠKEGA VRTCA. — JANŽEKOVSKI M ALČKI TUDI ŽE N A  TE
LEVIZIJSKIH  ZASLONIH. -  DOSEŽENI USPEHI PREDVSEM 'ZASLUGA OSEBJA V  VRTCU.

Otroški vrtec na Janševem 
vrhu sodi vsekakor med vzor
ne tovrstne ustanove v Slove
niji. V  njem najlde prijetno 
zatočišče od 30 do 40 predšol
skih in šoloobveznih otrok z 
Janševega vrha in okolice, v 
delovni sezona kar ves dan 
Tu srečamo tudi otroke siro
mašnih staršev, k i  vedno ne 
zmorejo stroškov oskrbovalni- 
ne, zato so se odločili za neka
tere originalne rešitve; starši 
lahko prispevajo v denarju. 
ž iv lje n sk ih  potrebščinah In 
tudi s prostovoljnim delom na 
pjivah in vrtovih te otroške u 
stanove. Vrtec je namreč dobil 
od radgonskega kmetijskega

gospodarstva dve njivi, na ka
terih so lani pridelali nad 2 
tisoč tog krompirja, sicer pa 
(posestvo redno zalaga, vrtec 
tudi s sadjem. V  treh vrtovih 
pridelajo dovolj zelenjave in 
sočivja za potrebe vrtca, tudi 
v zimskem času. Imeli so tudi 
koline. Tako je omogočena naj
bo lj revnim otrokom, da se v 
času odsotnosti staršev z doma 
zadržujejo v  prijetnem okolju 
svojega vrtca kjer prejema- 

j o vsak dlan t r i . obroke kako
vostne in raznovrstne tople 
hrane.

Janževski malčki pa se radi 
predstavijo staršem ih starej
šim vaščanom tudi s kulturni

mi. prireditvama. Že kar v tra
dicijo je prišel vsakoletni na
stop v  avgustu, ko se cicibani, 
ki prvič odhajajo v  šolske Ma
pi, lepo poslovijo od svojih 
mlajših vrstnikov. Ob zadnji 
priložnosti so naštudirali pe
ster program z 19 točkami, 
bolj se je  odrezala skupina z 
venčkom narodnih plesov.

Njihova podjetnost pa ni o- 
sltala skrivnost niti snemalni 
ekipi slovenske RTV, ki jih je 
prišla posnet iz Ljubljane. To 
je bilo še posebno doživetje 

28. ŠTEV. RADENSKEGA VESTNIKA
IZŠLA JE 28. ŠTEVILKA RADENSKEGA VESTNIKA, GLASI

LA  DELOVNEGA KOLEKTIVA RADENSKA SLATINA.
Uvodnik, posvečen nesmrtnemu: 

pesniku Francetu Prešernu, je  pri
spevala glavna urednica, Breda 
Žnidarič. O vtisih s službenega po
tovanja po Zahodni Nemčiji, Fran- 
ciji in Italiji v  zvezi z izdelavo 
investicijskega elaborata in predvi
dene gradnje’ novega združenega o- 
brata Radenci in Petanjci, piše 
namestnik ravnatelja Hugo Kemr, 
medtem ko dr. Vekoslav Prejac 
v  članku »V  začetku novega leta« 
opozarja kolektiv na čuvanje 
zdravja. Sledi poglavje Naši go
stje nam pišejo, nato pa dr. Lojze- 
Stefanec v. sestavku Nekaj misli v  
pretres opozarja še na nekatere 
možnosti kulturne obogatitve Ra
cianec. Ing: Franjo Jug in Tone 
Žnidarič: obravnavata program de- 
_la TVD in namizni tenis.

V  mladinskem kotičku so se o- 
glasu : pionirka Kiti Kemr se pre
cej, po »post fesium «. spominja 
Dedka Mraza, mladinka Milica

Senčar piše o mladinskem aktivu 
gostinske šole, Branko Osojnik pa 
je prispeval pesem Voda. Številko 
zaključujejo poglavja: mala kro
nika, zapoznela reportaža, horo
skop itd.

Ika

ZANESLO GA JE V  OBCESTNI 
JAREK

Na Ljutomerski cesti v  Radgoni 
pred križiščem sta se srečala pred 
dnevi avtobus in poštni avtomo
bil. Zaradi ozkega cestišča je  pošt
ni avtomobil zaneslo v  obcestni 
Jarek, 'kjer je  obtičal v  snegu. 
Pozneje so ga s težavo Spravili po
novno na« cestišče. J. KT

Soboška zimska razglednica

Partizan v  Radencih na pravi poti
Leto 1962 velja za prelomnico v radenskem TVD Partizan

Ce je društvo prej več let poči
valo, se je  preteklo leto zopet pod
stavilo ma čvrste (noge. To je pred
vsem zasluga delovnega kolektiva 
zdravilišča, ki je  uvidel potrebo 
po organizirani športni dejavnosti 
in refcreacijii in je s tem, da je

namestil referenta za telesno kul
turo, podprl tudi društvo Partizan. 
Z namestitvijo fizkultumega refe-, 
renta v  podjetju je  telovadba do
bila svoje mesto tudi v višjih raz
redih osnovne šole.

Če je bil delovni program v

preteklem letu zastavljen še bolj 
skromno, ne moremo trditi tega 
za leto 1963, saj obsega 20 panog 
športnega udejstvovanja.

Na občnem zboru, katerega se 
je udeležil tudi predsednik občin
ske zveze, je  bilo poudarjeno, da 
bo treba gojiti poleg raznih šport
nih zvrsti tudi več splošne teles
ne vadbe, kar bo letos, ko bodo 
pri šoli zgradili novo sodobno u- 
rej eno telovadnico, laže izvedlji
vo, medtem ko se morajo sedaj 
zadovoljiti še s prostori v  kultur
nem domu.

V oddelkih redno vadijo ciciba
ni, mlajši in starejši pionirji, mlaj
ši in starejši člani. Deloma vadije 
tudi ženski oddelki. V vseh od
delkih vadi nad 300 pripadnikov

V preteklem letu  se je športno 
udejstvovala zlasti mladina. Svoje 
zanimanje za telesno vzgojo je po
trdila is svojo udeležbo, tudi ne 
občnem zboru. V  obsežen delovn 
program, ki obenem s svojim kad
rom jamči, da se bodo Radenci 
razvili v  športni in telovadni cen
ter, je  vneslo društvo tudi ustano
vitev brodarske sekcije, ki bo na
šla ugoden teren za razvoj na reki 
Muri.

Društvo, ki je že v  preteklem 
letu izvedlo mnogo uspešnih tek
movanj, bo navezalo stike z več
jim i društvi iz. drugih krajev in 
poglobilo že ’ vzpostavljene stike 7 
avstrijskimi klubi. V  letu 1963 bo 
organiziralo društveni nastop.

Ika

ASISTENTKA CEVCOVA VRAKIČANI
V  petek je na Kmetijski srednji 

šoli v  Rakičanu gostovala asistent
ka Narodne galerije Irena Cevco
va iz Ljubljane. S pomočjo diapo
zitivov je  izvedla predavanje o 
slovenskem slikarstvu.

Pregled skozi slovensko slikov
no umetnost je  dal sliko dežele z 
visoko umetniško ravnijo. Poleg 
posredovanja omenjene umetnosti 
z diapozitivi je  govorila tudi o  po
membnosti. ohranjenega slikarstva 
v Pomurju; Tako se lahko pohvali- 

- mo z ohranjenimi freskami iz 
XHI. stoletja v  rotundi v  Selu, s 
freskami soboške katoliške cerkve, 
prav tako v  Martjancih, Turnišču, 
Domanjševclh in drugje.

Zaradi oddaljenosti od večjih 
kulturnih centrov dijaki nimajo 
priložnosti “Večkrat poslušati po
dobna predavanja, zato je  to so
razmerno dobro uspelo.

Dijaki so predavanje z zanima
njem spremljali in zaprosili asis
tentko za ponoven obisk.

Obletnico Prešernove smrti so 
tudi v Rakičanu lepo proslavili. S 
pestrim programom so lepo obo
gatili proslavo. Bila je  prejšnji pe- 
tek. -do-

MLADINSKI KINO -  KMALD TUDI V M. SOBOTI
Na pobudo Društva prijate

ljev mladine v  Murski Soboti 
bo kino »Tark« s 1. marcem or
ganiziral posebne kinoipredsta- 
ve za mladino. Primerne filme 
bo izbirala posebna komisija, 
formirana pri Svetu* za kultu
ro in protsvelto ObLO, predva
jali pa jih bodo trikrat teden
sko in sicer predpoldan in po
poldan.

V  dvoran  DPD Svobode v 
gradu p a  bo deloval poseben 
ozkotračni mladinski kino, ki 
ga bo organizirala Ljudska u-

niverzau Predstave bodo ob 
nedeljah, predvajali pa bodo 
krajše in poučne filme.

Za filmsko vzgojo mladih je 
tudi občinski ljudski odbor po

kazal precejšnje razumevanje 
sa bo tako kinu Park kot 
Ljudski univerzi nudil znatne 
finančne olajšave v  zvezi s 
predvajanji filmov.

Šola  za ž i v l j e n j e  na T i š in i
Na željo učencev višjih razre

dov so tudi na osemletki na Tiši
ni organizirali šolo za življenje. 
Delovati Je začela letos 12. februar
ja, obiskuje pa jo  okrog 30 učen

cev. Snov, ki je  predvidena za So
lo, bodo predelali v  40 urah. Sola 
Je formirana pod okriljem tamkaj
šnje osemletke, predavajo pa prav 
tako učitelji omenjene šole.

Na Tišini( mislijo poživeti tudi 
kulturno dejavnost, ki v zadnjem 
času nekoliko zaostaja. Pred 6. le

ti je  namreč tudi v  tem kraju ak
tivno delovalo kultumo-prosvetno 
društvo »»Svoboda«, v  zadnjem ča
su pa domala popolnoma umolk
nilo. Upajmo, da bo njegova de
javnost v  kratkem spet zaživela. 
Sedaj se pripravljajo na občni 
zbor društva. -do-

šel zlasti takrat, ko so morali 
osem kilometrov daleč peš po 
želo blatni cesti do bližnjega 
televizorja, da so si lahko o- 
gledlali ljubke prizorčke svojih 
otrok na televizijskem zaslonu.

Tako je bilo pred nekaj dnevi, danes pa ni več, a kako bo jutri? 
Napovedi meteorološke službe niso nič kaj obetajoče

Alt ni prijetno, pa nič ne zebeI



I. OBČINSKO SMUČARSKO TEKMOVANJE V  MAČKOVCIH

Nad 100 tekm ovalcev
Občinska zveza za telesno kul

turo v  Murski Soboti je  ob sode
lovanju  Obč. komiteja mladine in 
aktiva učiteljev ter profesorjev 
telesne vzgo je  organizirala v  ne
deljo v  Mačkovcih prvo občinsko 
smučarsko tekmovanje, katerega 
se je  udeležilo nad 100 tekmoval
cev iz  vrst pionirjev, mladincev, 
mladink in članov. Po leg  tega pa

je  tekmovanju prisostvovalo tudi 
precej gledalcev.

Smučarsko tekmovanje, k i je  
bilo zopet izvedeno po treh letih, 
je  zelo lepo uspelo, za kar gre 
priznanje organizatorju in zelo so
lidni sodniški kom isiji.

Tekm ovali so v  smuku in sla
lomu, doseženi pa so bili nasled
n ji rezultati: P ion irji — smuk:
1. Rudi Horvat, Mladost 21,1; 2 
Srečko Heriič, Mladost 21,2; Mla
dinke — smuk: 1. Ela Horn, SSTV 
17,5; 2. Silva Zadravec, SSTV 17,8; 
3. Nada Kološa, SSTV 19,6; Mla
dinci — smuk: T. Ernest Lulik 
SSTV 21,1; 2. Emil Sep, SSTV 21,3; 
3. N ikolaj Gumilar, S STV  21,4; 
Mladinci — slalom: l. Ernest Lu
lik, SSTV 36,9 (dvakratna vožnja);
2. Em il Sep, SSTV 38,5; 3. Jakob 
Rihtarič, SSTV 40,5; Člani — 
smuk: 1. Jože Ziherle, S KS Raki
čan 20,1; 2. Jože Urh, SKS Raki
čan 20,6; 3. Stefan Novak, Sloga 
21,7; d a n i — slalom: 1. Jože Z i
herle, SKS Rakičan 31,3; 2. Jože 
Urh, SKS Rakičan 45,5.

PARTIZAN V II. LIGO
V  nedeljo je  bila v  Celju seja 

predstavnikov vseh košarkarskih 
klubov, k i bodo tekmovali v- novo 
ustanovljeni n. vzhodni republiški 
lig i, v  kateri, je  tudi Partizan Iz 
Murske Sobote. Na se ji so bili 
sprejeti predlogi za dopolnilo neka
terih propozicij tekmovanja In iz
žrebani pari za posamezna kola.

Naš predstavnik se bo v  prvem 
kolu srečal z ekipo M TT  v  Mari
boru, nato doma s Proletarcem iz 
Hrastnika, sledila bodo še sreča
nja s Svobodo iz  Ljubljane in  Ru
darjem  iz  Trbovelj —  obakrat zu
naj, Mostami doma, z Žalcem bo 
Partizan spet gost, medtem ko se 
bo z ekipo Celja pomeril na do
mačem Igrišču.

Tore j, konkurenca je  zelo huda 
In Partizan se bo moral krepko 
potruditi za obstanek v  ligi.

K ljub temu, da obstaja' nogometna sekcija v  Veržeju Šele  
meseca junija 1962, so že dosegli lepe uspehe, saj so v  PN L  med 
dvanajstimi moštvi zasedli sedmo mesto. Tudi sedaj so že pričali s 
treningi v  domači telovadnici; medtem ko im ajo kondicijske pripra
ve na igrišču.

Največ zaslug 'za uspehe tega moštva ima predsednik Partizana 
iz  Veržeja Jože Zrinski.

ZA VEČJO K O O R D IN A C IJO
Pred nekaj dnevi je  bila v  Mur- 

Soboti 19. redna seja občanskega 
strelskega odbora, na kateri so 
razpravljali v  glavnem o pripravah 
na letno skupščino, k i bo predvi
doma 3. marca. Med drugim so 
ugotovili, da bo potrebna tudi več

ja koordinacija deia med teren- 
skiafii strelskimi družinami in 1 ob
čanskim odborom, razpravljali so 
o razform iranju upravnega odbo
ra in ustanovitvi izvršnega odbo
ra in sekretariata, kar je  novost, 
in  o priključitvi dosedanjega ob
činskega beltinskega in petrovske
ga strelskega odbora.

Zaradi velikega razmaha strel
stva v  soboški občini so bili Pri
sotni na se ji mnenja, da bi bub 
za nemoteno delo potrebno pri 
strelskem odboru namestiti tudi 
honorarnega uslužbenca.

preostalih 15 pa še ni pričelo tek
movati in  ker so za izvedbo do
ločeni tudi roki, bi bila velika ško
da, če b i posamezne družine iz
padle iz  nadaljnega tekmovanja, 
tako, da se n jihovi strelci ne bi 
mogli udeležiti tega privlačnega in 
priljubljenega občinskega tekmo
vanja za Zlato puščico, k i bo 
predvidoma 10. marca v  Murski 
Soboti.

Iz  9 družin se je  dosedaj uvr- 
s t i l o  v  nadalje tekmovanje kar 37 
strelcev, k i so dosegli pogoj naj
manj 155 krogov od 200 možnih.

V  strelskih družinah so pravkar 
borbe za Zlato puščico. K er je 
tekmovanje končalo le  9 družin,

Tekmovanje pionirjev v sankanju
TVD  Partizan iz  Murske Sobote 

j e  v  nedeljo organiziral v  Mač
kovcih tekmovanje za prvenstvo 
pion irjev v  sankanju. Tekmova
nja se je  udeležilo- 27 tekmoval- 
oev, k i so kljub novo zapadlemu 
snegu 400 m dolgo progo odlično 
prevozili, kar kažejo tudi rezultati, 
posebno pri dekletih, k i celo pred
njačijo v  dvojicah in trojkah. 
Žal, da se tekmovanja n i udele
žilo več je  število tekmovalcev, saj 
je  bilo razpoloženje nastopajočih 
odlično.

Na tekmovanju so bili doseženi 
nsalednji rezultati: P ion irji: 1. Ja
nez Lanjščak 23 sek.; 2. j Andrej 
Gorčan 26; 3. Boris- Videčnik 27; 
Pionirke: 1. Marjanca Kološa 31; 
2. Ljuba Videčnik 33; 3. Majda Ko
loša 33; P ion irji — dvojice ; 1. Jat- 
nez Lanjščak in Andrej iGorčan 
29; 2 .Borut Vdld in Prane Ferčak 
34; P ionirke — dvojice : 1. Zorica 
Režonja in Cvetka 'Panker 24; 2. 
Ljuba Videčnik in  Irena Balažič 
26; Mešane tro jke: 1. Ljuba V i

dečnik, Boris Videčnik in  Vojko 
Dečko 23; 2. Zdenka Čebašek, Ja
nja Kopač in  Zorica Režonja' 27.

Ob primernem vremenu bo po
dobno tekmovanje tudi prihodnjo 
nedeljo v  Mačkovcih, zato pionirji 
in  pionirke ne zamudite priložno
sti.

T I Š I N S K I  U Č E N C I  V M A Č K O V C I H
Učenci 6., 7. fin 8. razreda tt- 

š&nske šole so imeli prejšnjo so
boto športni dan, v  okviru katere
ga so izved li smučarsko tekmova
n je za prvenstvo šole. udeležilo se 
ga je  136 učencev. Tekm ovanje je  
b ilo  v  Mačkovcih v  treh smučar
skih disciplinah: smuku, velesla
lomu in  skokih.

P rvo  mesto v  smuku si je  za
služeno priboril Stanko Farič i  j 
časom 15,9 pred Stefanom Grabar-  
jem  s 16,2 in Jožetom Želodcem s . 
16,6 sek. V  veleslalomu je  bi l  n a j-

boljši Janez Jug s časom 22,2, Er
nest Andreč s čstsom 22,4 drugi in 
tretji Avgust Drvarič s časom 23. 
Na desetmetrski skakalnici pa je 
dosegel najboljši rezultat Janez 
ju g  z  dolžino 6,50 m.

Pet tekmovalcev šolskega šport

nega društva iz  Tišine se je  v  ne
deljo udeležilo tudi občinskega 
prvenstva v  smuku v Mačkovcih. 
Učenci osmega razreda pa bodo 
meseca marca obiskali Planico. I- 
stočasno si bodo ogledali tudi že
lezarno Jesenice.

-do-

AFIRMACIJA MLADIH NOGOMETNO SODNIKOV
V  nedeljo je  bila v  Ljubljani 

letna skupščina Zveze nogomet
nih sodnikov Slovenije, katere so 
se udeležili tudi sodniki iz  Po
murja.

Na občnem zboru so ugotovili 
razveseljiv napredek mladih slo-

Rokometaši Reltinec 
na GR

V  četrtek se bo na Gospodar 
skem razstavišču v  L jubljan i za
čel tradicionalni rokometni tur
nir okrajnih reprezentanc S love
nije. Po predvidevanjih se bo tur
nirja udeležilo 8 rokometnih re
prezentanc, med njim i tudi roko
metaši Beltinec, k i so tekmovaL 
že na lanskem turnirju in dosegu 
zelo lep uspeh. V  svoji skupim so 
zasedla drugo, v  skupnem plasma- 
nu pa četrto mesto.

Ogled smuških poletov 
v P L A N I C I

Dijaki obeh četrtih razredov 
gimnazije iz  Murske Sobote so 
sklenili, da si bodo v  okviru tro- 
dnevne maturantske ekskurzije o- 
gledaOi v  Planici smuške polete. 
Odpotovali bodo s posebnim vla
kom, k i bo v  času tekmovanj v  
Planici na razpolago soboškim 
srednjim šolam.

; Nazaj grede se bodo ustavili se 
v  Kranju, k jer s i  bodo ogledali 
nekaj tovarn in s svojim i vrstniki 
odigrali nekaj prijateljskih sre
čanj.

Simončič tudi na 
gimnaziji

T e  -dni so na gimnaziji pričn i 
s plesnimi vajami, k i jih  vod i pri
znani plesni mojster Simončiči iz 
Maribora. D ijaki bodo im eli skup
no 15 va j, na katerih se bodo iz
popolnili v  standardnih in  moder
nih plesih. Z  maturanti pa bo tov. 
Simončič imel še posebne vaje, 
k jer se bodo t i učili še poloneze 
ln  četvorke.

Š A H I S T I
Morske Sobote-pozor!
Odbor šahovskega društva »S o 

bota« obvešča vse ljubitelje šaha, 
da je  v  domu JLA  v  Kidričevi 
ulici (pritličje) društvo dobilo pro
store za svojo dejavnost. Igralni 
dnevi so dvakrat na teden, v  to
rek  in petek od 16—22 ure. P ro 
stor je  ogrevan in  opremljen s ša
hovskimi mizami in  garniturami.

K er želimo naše vrste pomnožiti 
in dvigniti šah na povojno raven 
in ugled, k i ga je  soboški šah u- 
žival vrsto let; vabimo vse ljubi
telje te plemenite igre, da se vk lju 
čijo  v  naše vrste. Trudili se bo
mo, da bomo v  okviru  možnosti 
nudili vsestransko strokovno po- 
pomoč, kakor začetnikom tako tu
di tistim, k i s i že lijo  svoje šahov
sko znanje še izpopolniti.

Prepričani smo, da bomo s tem 
ustregli precejšnjemu številu naših 
občanov, ki želijo  svoj prosti Sas 
izkoristiti in se razvedriti ob tej 
najplem enitejši ig r i duha in razu
ma. Zato vabimo vse: pionirje, 
mladino, članice in člane vseh de
lovnih kolektivov ter ostale — pri
ključite se nam in  pomnožite na
še vrste!

Na svidenje oh šahovnici!

venskih nogometnih sodnikov, ki 
so se zavid ljivo uveljavili pri so
jen ju  tekem SNL. Med te  se je  
uvrstil tudi. član Pomurske zveze 
nogometnih sodnikov La li Bojnec 
iz  Murske Sobote, k i je  zadovo
ljivo  vodili nekaj tekem SNL. Ze
lo uspešen pa je  bil tudi zvezni 
nogometni sodnik Ivan Kučan iz 
Murske Sobote, kateremu je  bila 
na občnem zboru zaiupana funk
cija  predsednika kom isije za na
predek kadrov pri (ljubljanski no
gometni podzvezi.

Spregledal svetlobno znamenje
Na Ljutomerski cesti, k i vodi v  

Radgoni čez železniško progo, je 
bil pred leti stalen problem, kako 
odstranjevati zapornice, ki so bile 
•cesto predolgo zaprte in je  bil ta
ko  promet oviran. Že drugo leto 
pa namesto zapornic opozarjajo 
koristnike cest na prihod vlaka 
svetlobni! znaki.

Zadnje čase posamezni koristni
k i češi posvečajo premalo pozor
nosti svetlobnemu znaku, zato je

že b ilo nekaj srečnih naključij, ker 
n i prišlo do tragedij.

To se je,‘dogodilo tudi 16. feb
ruarja ob 9.25 uri vozniku avtobu
sa MB 35-78 Matevžu Hajseku. 
Spregledal je  svetlobno znamenje 
in peljal čez progo. Le prisebnost 
strojevodje Antona Filipiča je pri
pisati, da ni prišlo do hude pro
metne nesreče.

Strojevodja je  zaradi slabe v id 
ljivosti tokrat nekoliko počasneje 
pripeljal proti križišču in ko Je 
opazil avtobusi, je  vlak takoj za
vrl. Avtobus je  le za las ušel trče
nju z  vlakom. Komentar o  more
bitnih posledicah je  odveč, saj je  
bilo v  avtobusu precej potnikov. 
Šofer se bo moral zagovarjati.

DVE PROMETNI NESREČI

Na Apaški' cesti v  Radgoni sta 
se pred dnevi dogodili dve pro
metni nesreči.

16. februarja je  prišlo do trče
nja med avtobusom MB 68-87 in 
osebnim avtomobilom L j 153-90. Na 
osebnem avtomobilu je  škode za 8 
tisoč din, na avtobusu pa je  ško
da neznatna. Vzrok nesreče je  po
ledenel asfalt.

Do druge nesreče je  prišlo 18. 
februarja, ko sta trčila tovarni av
tomobil MB 60-68 s prikolico, ka
terega je  upravljal Stanko Kram
berger, in tovorni avtomobil L j 
38-91 s prikolico, katerega je  uprav 
lja l Ivan Romanič. Tovorni avto
mobil je  ob srečevanju na snežno 
ledenem cestišču zaneslo v  levo in 
je  tako zadel v  hladilnik, na ka
terem je  nastalo za 50.000 din škoi 
‘de. j .  K.

"Trgovec" zopet oživel
Strelska družina "Trgovec" v  Murski Soboti je  pred leti 

predstavljala dobro organizirano in vestno streliško družino.
Tisti čas v  svojih  vrstah niso 

združevali samo člane, temveč so 
imeli svojo ekipo tudi mladinci, 
mladinke, pionirke in pionirji. Zal,

pa je  družina po odhodu nekate
rih aktivnih članov v  JLA  nekako 
zaspala in so bila strelska tekmo
vanja prirejena bolj redko.

Da bi družino zopet »spravili 
na noge« ,  je  sindikalna podružni
ca »Potrošnika« sklenila, da j i  bo 
nudila materialno in organizacij
sko pomoč. Sklep je  bil realizi
ran in tako je  bil že v  januarju 
občni zbor družine. V  odbor so 
bili izvoljen i mladi strelci, ki so 
že svojčas aktivno sodelovali pri 
družini in  j i  pridobili ugled, kot 
ga je  že imela. Na samem občnem 
zboru so sklenili, naj se pri »T r 
govcu« ne b i vključevali samo 
člani — strelci kolektiva trg. pod
jetja  »Potrošnik«, temveč naj bi 
pri te j družini sodelovali strelci 
vseh trgovskih podjetij v  Soboti.

P rv i korak za realizacijo svojih 
načrtov je  naredila družina s tek
movanjem za »Z la to  puščico«. Pr
vo  mesto je  zasedel priznani po
murski strelec Drago Kolmanič, 
kateremu je  uspelo nabrati 168 
krogov od 200 možnih. Temu sle
dita Gumilar s 142 in  Bore s 116 
krogi.

Ker je  bila norma na tem tek
movanju 154 krogov, se je  plasirali 
za nadaljnje občinsko izbirno tek
movanje samo Drago Kolmanič.

BR

Moja nova obleka
Nekdo b i iz  skromnosti molčal. 

N e! Jaz že ne bom.
Preveč lot sem nosil eno in isto 

obleko, katera je  bila predelana iz 
obleke mojega očeta, bog mu daj 
vse dobro, in  šele sedaj je  napočil 
trenutek, da jo  zamenja nova.

Krasen »b lau « kaongam; to je 
bila moja davna želja. Tud i babi
ca m i je  vedno priporočala takega. 
S pomočjo prostovoljnih prispev
kov tete, strica in  m oje mame, Je 
bdi kamgarn slednjič kupljen.

Krojač je  obleko mojstrsko se- 
šil. Tudi lepo »š iltovko « je  spravil 
iz  ostankov.

Da bi se na nek način oddolžil 
dobrodelni žlahti, me je  nagnalo 
v  torek m oja mama k  njim v no
v i »b lau « obleki in  razumljivo s 
»š iltovko« na glavi.

Podal sem se na pot z gorečim 
srcem od sreče in MQJO novo ob
leko.

Vračal sem se s solzavim srcejn 
in STRIČEVO obleko.

Zakaj? Tega  ne vprašajte! Tudi 
vam se lahko zgodi, da vas med 
potjo 'sreča avtobus — in »poškro
p i«, BRER

TO K R A T  SPET 
IZ KUZME

Že pred. štiridesetimi leti je  bilo 
v  Kuzmi ustanovljeno društvo »Sa
mopomoč« z namenom, da Člani 
društva pomagajo ob požaru po
gorelemu članu z raznimi dajat
vami in drugo pomočjo, ki je  v  
takem primeru najbolj potrebna.

Tako morajo dati ponesrečencu 
predpisano količino gradbenega 
lesa, tesna in slame kakor tudi de
narni prispevek. Poleg tega pa  so 
dolžni opraviti tudi razna osebna 
dela in prevozne usluge s vprežno 
živino.

Društvo ima svoja pravila; čla
ni so razvrščeni v  dve kategoriji: 
I. in  n., na kar seveda vpliva 
premoženjsko stanje posameznega

Sprejem in kategorizacija je 
redno na. občnem zboru, o čemer 
odločajo vsa člani. Člani I. kate
gorije imajo večje obveznosti v  
prispevkih. Značilno je, da prispe
vajo ti člani ponesrečencu II. ka
tegorije enake prispevke, kakor 
ce bi bil ponesrečenec. L  katego
rije. Člani društva so dolžni skr
beti za preventivne mere , tako da 
je  čimmanj možnosti za nastanek 
požara. Te preventivne mere kon
trolira najmanj enkrat na leto po
sebna komisija, ki pri vsakem čla
nu pregleda dimne naprave in od
klanja na licu mesta možnosti, ki 
bi lahko povzročile požar. Tem 
preventivnim ukrepom je  pripisati, 
da so v  40 letih bili samo 3 poža
ri.

Omembe vredno je  tudi, da si 
društvo ne ustvarja fanatičnih 
sredstev.

Kot smo poročali, gradijo v  
Kuzmi novo šolo paviljonskega ti
pa, toda na žalost je  treba' ugoto
v iti precej pomanjkljivosti pri 
projektiranju. Tako ni v  projektu 
predvidene telovadnice, niti sobe 
za ročna dela, še manj pa prosto
rov za šolsko pisarno, šolsko ku- 
M njo in  knjižnico. To j e precej 
velika pomanjkljivost, k i bo ver
jetno prizadejala šolskemu vodstvu 
precej preglavic pri izpolnjevanju 
učnega načrta, k i je , kot vemo, 
zelo zahteven. Seveda je  po toči 
zvoniti prepozno; ker bodo ti prp- 
Otari potrebni, bo potrebno adap
tirati za njih pridobitev eno iz-- 
med starih šolskih poslopij, kar 
pa bo seveda vezano spet na f i
nančna sredstva. Vprašanje za se
be je, kdo nosi odgovornost za to 
pomanjkljivost: projektanti ali ti
sti, k i so projekt odobrili. 

V  našem kraju sta dva gostin
ska in dva trgovska lokala. Gostin
ska lokala sta kar dobro urejena 
in ustrezata krajevnim in drugim 
potrebam, kar ve lja  tudi za trgov
ski lokal, v  kateffem je  manufak
tura. N e  moremo pa tega poveda
ti za trgovski lokal, v  katerem je 
špecerija. Ta lokail je  premajhen, 
s starinskim in preživelim trgov
skim inventarjem in neprimernim} 
skladišči. Vse to povzroča zapo
slenemu osebju precej preglavic 
in onemogoča solidno postrežbo, 
pa tudi ovira naročila raznovrst
nega blaga, ker nimajo razpolož
ljivih  prostorov za razmestitev bla
ga. Tako se pojavlja potreba po 
bolje urejenem trgovskem lokalu 
s potrebnimi skladišči in Inven
tarjem. To narekuje tudi razvoj 
maloobmejnega prometa s sosed
njo Avrstijo.

Po  občnem zborni kultumo-pro- 
svetnega društva »Vladim ir Gor-

Urejajo vprašanje članstva in so 
tan« je  zaživelo delo tega društva 
pripravljajo na pustovanje, k i bo 
v nedeljo 24. t. m. Najlepše mask« 
bodo nagrajene. Kostume za maš 
karado so naročili iz  mariborske 
ga gledališča. Pripravljajo se tud 
za igro, k i jo  bodo dali na odej 
prihodnji mesec. V  kratkem misli 
jo  začeti tudi s plesnim tečajem 
za katerega je  precej zanimanja 
med mladino; težave pa imajo s 
radiom in  gramofonom. Ustanovil 
bodo tudi strelsko sekcijo, požt 
ve li šahovsko in  ostale sekcije.

K ot izgleda, bo delovanje druš
tva letos uspešnejše, kot je  bile 
prejšnja leta 

V  nedeljo je  bil v  šoti roditelj
ski sestanek, k i je  bil zelo dobre 
obiskan. Na sestanku je  učno o- 
sebje seznanjalo rod ite lje  o uč
nem uspehu njihovih otrok; pogo
vorili so se o raznih problemih, s 
katerimi se srečuje šolsko osebje 
in roditelji. Tako so tudi skleniti 
da bodo s pionirji zasadili sadov
njak in uredila šolsko igrišče pr! 
novi šoti, ki je  v  gradnji. Ta de 
la bodo opraviti v  izvenšolskeir 
času. Da bi čimuspešneje potekala, 
so izvolili petčlanski upravni pio
nirski odbor. Šolsko vodstvo je  tu
di predlagalo, naj b i  učenci po 
končanem razredu pustiti učne 
knjige šolskemu vodstvu, kateri: 
bi potem te  knjige dalo učencem, 
ki se bodo pričeli učiti v  dotičnem 
razredu, s čimer bi lahko marsi
kateremu raditelju odpadel nakup 
novih knjiga. S predlogom so, se 
roditelji strinjali.

Bela Z rim

Divja svinja! In  to celo v  centru 
Sobote, pred novim poslopjem 
PTT. Ljudje so se razbežali po 
ulicah in . . .  N e ! Uboga svinja je  
že miriva. Ustrežljivi mesarji 1» 
mesnice na Kocljevi ulici so zane
sli razstavljeno div jo  svinjo iz  iz
ložbe na sneg, da je  malce pozi
rala našemu fotoreporterjiu.

Foto B. R.

Sedem gradbenih okolišev
(Nadaljevanje s 1. strani) 

šitev. Pojavov nenačrtnega 
trošenja namenskih sredstev 
ipa je na tem področju nedvo
mno še več; združevanje do
sedanjih manjših gradbenih o- 
kolišev v  večje urbanistične 
enote bo olajšalo uresničeva
nje nekaterih drugih nalog, 
med drugim tudi učinkovitej
še Obiranje prispevkov prebi- 
valstva za komunalne potrebe 
Seveda bo potrebno pri dol;lon
čnem odločanju o gradbenih 
okoliših upoštevati značilnosti 
posameznih večjih centrov in 
njihove funkcije; tako nastaja
jo pri Negovi pogoji za grad-

heni okoliš spričo že zapečete 
turistične usmeritve, v  Apaški 
dolini je spet potrebno upo
števati dokajšnje odseljevanje 
kolonistov v  stare kraje, pro
padanje stanovanjskih poslo
pij, močno naraščanje deleža 
Socialističnega sektorja v  kme- 
tSJsIki proizvodnji ipd.

Radenci bodo spričo svoje 
funkcije zdraviliškega in tu
rističnega središča v  sloven
skem merite kmalu dobili dol
goročni urbanistični načrt, v 
Radgoni pa že tudi priprav
lja jo  zanj gradivo in tehnična 
dokumentacijo.

S. K.

A lk oh o lizem -p rob lem
KRAJEVNA ORGANIZACIJA 

MER VKLJUČUJE 411 OSEB.
Na nedavnem občnem zboru so 

ugotovili, da je v  minulem letu 
poraslo število članov. Na zboru 
je  članom poročala predsednica  
RK Julka Bezjak.

Iz  razprave in analize dela RK 
v Ljutpmeru je  b ilo ugotovljeno, 
da je  ta v  minulem letu dobro go
spodaril. Zelo dobro je  uspela ak
cija za dajanje krvi za transfuzi
jo, organiziranih je  bilo več pre
davanj in predvajanih nekaj po
učnih film ov. V  minulem letu je 
organizacija RK  Ljutomer in oko
lice vložila precej dela in skrbi za

RDEČEGA KR IŽA  MESTA LJUTO-

organizacijo pomoči ogroženemu 
prebivalstvu po toči. V  sklepih za 
nadaljnje delo so se zavzeli, da 
bodo domala vsi sodelovali pri or
ganizaciji proslave 100-letn ice RK.

Kritično so tudi ocenili pojav, 
da nekateri zapravljajo sredstva 
in pustijo družino-otroke nepre
skrbljene, čemur je  vzrok alkoho
lizem; sicer je  vsako leto tega 
manj, vendar so še primeri. Zato 
so osvojili sklep, da bodo v  bo
doče organizirali več predavanj im 
predvajanje film ov o borbi proti 
alkoholizmu.

Negova —  ugodni turistični obeti za prihodnost

STRELSKO TEKMOVANJE 
N A  M OSCANSKI SOLI 
(Pred dnevi so na osnovni šoli v 

Moščancih končali s strelskim 
tekmovanjem za prvenstvo šole. 
Tekm ovanja se je  udeležilo okrog 
30 Učencev, članov SD »Dane Su- 
m enjak« v  Moščancih. Stefan Hor
vat je  osvojih p rvo  mesto, drugo 
mesto pa je  pripadlo Jožetu Kuz
miču.

O BTIČALA V  SNEGU 

Poleg teh. nesreč sta v  soboto 
ponoči obtičala v  snegu osebni in 

tovorni avtomobil. Voznika sta vo

zili pustna čez noč v  snegu, v  ob
cestnem jarku in ju  šele nasled
nje jutro spravila na varno. J. K.



Prepovedan i prehodi 
čez mejo

OBTOŽENCI SO VEČ OSEBAM OMOGOČILI PREPOVEDAN 
PREHOD ČEZ DRŽAVNO 'MEJO

Pred Okrožnim sodiščem v  Murski Soboti so se zagovarjali 
Janez Juretič iz Kapce, M arko H orvat iz Trnja ter Stefan Tm t- 
njiete in Štefan Dominko, oba iz  Odramec. Juretič , Tratnjek in 
Dominko so bili ob tožen i kaznivega dejanja prepovedanega  
prehoda čez državno mejo .

Janez Juretič je  skupaj z Igna
com Filipanom, gostilničarjem iz 
Hlapičine spravil čez državno me
jo  več skupin oseb iz  sosednjih 
republik in sicer spomladi leta 
1962 pet oseb, v začetku junija šti
ri, julija pa osem oseb. Pri tem 
se je  p rv i skupini ilegalni prehod 
posrečil, drugo so zajeli obmejni 
organi, tretja pa je takrat, ko je 
že bila v Sloveniji, odstopila in 
je  tako ostalo Juretičevo dejanje 
pri poskusu.

Tratnjek in Dominko sta iz 
koristoljublja omogočila prehod 
čez mejo desetim osebam. Te so 
se obrale v  gostilni Dominko v  O- 
drancih. Tratnjek jih je kot vo 
dič peljal z  osebnim avtomobilom 
do državne meje pri Krajni, nato 
pa jih vodil v  notranjost Avstrije 
in se vrnil. Od Dominka je  prejel 
200.000 dinarjev, Dominko sam pa 
je  dobil 300.000 dinarjev.

Marko Horvat je  vedel, da se 
Filipan iz  Hlapčine ukvarja s pre
povedanim prebodom, tedaj s kaz
nivim dejanjem, za katerega se 
sme izreči 5 let strogega zapora,

pa ga ni prijavil v  času pred iz
vršitvijo, zaradi česar se je  zago
varjal zaradi kaznivega dejanja o- 
pustitve ovadbe, da se pripravlja 
kaznivo dejanje.

Filipan ni prišel na obravnavo, 
zato je  bil postopek zoper njega 
Izločen in bo posebna obravnava.

Obsojeni so bili: Janez Juretič 
na 7 mesecev zapora, Stefan Trat
njek na dve leti strogega zapora« 
Stefan Dominko na 1 leto in 2 me
seca zapora, Marko Horvat pa na 
4 mesece zapora. P ri odmeri kaz
ni je  sodišče upoštevalo pri Ju- 
retiču olajševalno okoliščino, da 
je  v sorazmerju z drugimi prejel 
nizko nagrado 40.000 din, pri Mar? 
ku Horvatu kot obteževalno oko
liščino predkaznovanost, kot olaj
ševalno pa skrb za družino, Trat
njek je  bil zaradi enakih prekrš
kov že dvakrat kaznovan, kot o- 
lajševalno okoliščino pa mu je  so
dišče štelo priznanje. Pri Domin
ku je  bila obteževalna okoliščina 
predkaznovanost,  olajševalna pa 
skrb za nedoločene otroke. Sodba še 
ni pravnomočna. -jo-

Zoperstavljal se miličniku
Pred sem atom Okrožnega sodavica v  Murski Soboti se je  za

govarjal Jože Horvat, kmetovaljec iz  Kota pri L en d avi Obtož
nica ga je  bremenila za dve kazn ivi d e jan ji za poskus prepre
č itve uradnega dejanja uradni osebi in poskusa kaznivega de- 
janja  hude telesne poškodbe.

Kritičnega dne je na obtožen- 
čev dom prišel; miličnik PLM  Len
dava J. G., ki je  hotel obtožencu 
odvzeti ribiško mrežo, s katero je 
njegov gluhonemi brat črno riba
na v  Muri. Obtoženi se je  milič
nikovi zahtevi uprl, zagrabil za vi
l e  i n  jih uperil v  miličnika.

Za kaznivo dejanje mu je so
dišče izreklo kazen 6 mesecev za

pora, pogojno za dobo dveh let. 
Pri odmeri kazni je  kot olajševal
no okoliščino upoštevalo , da je  de
janje odkrito priznal in obžaloval 
ter njegove težke družinske raz
mere, saj mora sam skrbeti za 
svojega starejšega, gluhonemega 
brata, kot obteževalno pa dejstvo, 
da je  bil že prej kaznovan. -jo-

Gosta telesno hudo poškodoval
Gostilničar iz  Dobrovnika, Ko- 

loman Toplak, je  hudo telesno po
škodoval svojega gosta F. B. Zgolj 
zaradi tega, ker gost ni hotel z 
njim kvantati, ga je š  tako silo 
brcnil v  levo nogo, da mu je  po
vzročil prelom leve mečnice nad

skočnim sklepom. Kaznivo deja
nje je  storil delno v vinjenem sta
nju. Sodišče mu je izreklo kazen 
6 mesecev zapora, razen tega pa 
so proti K. Toplaku izrekli var
nostni ukrep Obveznega zdravlje
nja alkoholikov. -jo-

TELE Z DVEMA GLAVAMA 
V DOBRAVI

Posestnik Franc Gregorinčič iz Dobrave pri K ri
ževcih in še nekateri sosedje so bili pred nedavnim 
ptiča nenavadnemu dogodku. Ko je  Gregormcič ugo
tovil, da je napočil čas, da bo dobila njegova krava 
naraščaj, je poklical sosede, kot je to že običaj, da bi 
pomagali p ri »porodu«. S še tako dobro voljo in  na
pori jim  ni uspelo, da bi spravili tele na svet. Zato so 
bili ptisiljeni poklicati žvvinozdnavnika Jakla. Temu 
je po težki in  daljši operaciji uspelo razkosati tele v 
kravi. Ko je imel že vse telečje dete zunaj, je na kon
cu potegnil, iz krave — na največje začudenje prisot
nih — še dve telečji glavi. P. D.

MALI OGLASI
KROJAŠKI STROJ »F a f« v  do

brem stanju in radioaparat 
UKW »Gsrotz« prodam. M -lll 

GRADBENO PARCELO od 1 do 10 
arov ali novejšo trosobno pri
tlično hišo, lahko tudi nedogra
jeno, v  neposredni bližini cen
tra M. Sobota, kupim proti ta
kojšnji gotovini. Naslov v  upra
v i lista.   M-112

P R E K L I C !
Podpisana Marija Kos, dijakinja 

ESS, preklicujem in obžalujem, 
ker sem govorila oziroma pričala 
in s tem obremenila tov. Vilkota 
Bežana, učitelja, za dejanje, ki jih 
ni nikoli naredil. Prostim tov. Be
žana, naj mi oprosti. Marija Kos.

ŠIVALNI čevljarski stroj »Singer«, 
levoročni, ugodno prodam. Na
slov v  upravi lišlat M-113

FANTA, vojaščine prostega, lahko 
tudi novoporočenca posvojim na 
lepo posestvo s 7 ha zemlje. Na
slov v  upravi lista. M-114

ŠTEDILNIK in kotel za žganjeku
ho v  dobrem Stanju ugodno 
prodani. Lendavska 26, Murska 
Sobota. M-116

POSESTVO v izmeri 3 ha z vsem 
inventarjem in živino pod u- 
godnimi pogoji dam v  najem. 
Jože in Ana Šumen, Bučkovci 
67, p. BUČkoVci. M-124

RADIOAPARAT poceni prodam. 
Naslov v  upravi lista. M-127

POSESTVO v  izmeri 4 ha z vsem 
inventarjem prodam. Antonija 
Nedeljko, Kuršinci 10, p. Buč- 
kovci. M-125

P R E K L I C !

Podpisana Olga Kočiš in Irena 
Lengel, obe iz Pokovec, otožaluje- 
v «  govorice »Obesila se je Irena  
Kranjec iz  Fokovec 55« Ln se ji 
zahvaljujeve, da je odstopila od 
tožbe. 'Olga Kočiš in Irena Len
gel.

Z A H V A L A

Ob izgubi naše drage mame 
in stare mame

IRME ČISAR
se iskreno za valjujemo 
vsem, k i so jo  spremljali 
na njeni zadnji poti, j i  da
rovali vence nam pa iztržili  
sožalje. Vsem še enkrat 
prav lepa hvala.

Ž a l u j  o  č  i :  hčerke in 
sinovi

Tedenski koledar
Petek, 22. febr.,.— Marjeta 
Sobota, 23. febr. j~S Marta 
Nedelja, 24. febr. —  Matija 
Ponedeljek, 25. febr. — Saša 
Torek, 26. febr. — Pust 
Sreda, 127. febr. — Gabrijel 
Cetertek, 28. febr. — Roman

Zdravstvena dežurna 
služba

22. febr. — dr. Hajdinjak
23. felbr. — dr. Gregorc Anica
24. febr. — dr. Gregorc Anica
25. febr. — idr. Gnuškovnjak
26. febr. — dr. Hajdinjak
27. febr. dr. Sedlaček
28. f e b r . - dr. Gruškovmjak

PRODAJALCI avtomobilov, motor
nih koles, stabilnih motorjev, 
kosilnic in drugih kmetijskih 
strojev, nudi se vam hitra in 
ugodna prodaja, če jih takoj 
dostavite V naše brezplačno 
Skladišče. REALTTETNA AGEN
CIJA Murska Sobota, Koclje
va 16. M-129

K I N O
MURSKA SOBOTA — od 22. do 

24. febr. ameriški barvni Mne- 
rnaskoipsM film : '»Žena v  pre
izkušnji«. Od 25. do 26. febr. 
francoski Mm : »Pločnik Pari- 
za «; od 27. do 28. febr. franco- 
sko-italijanski film : »Dogodilo 
se vB in iu «. 

GORNJA RADGONA od 23. do 
24. febr. ameriški barvni kine- 
maskopski M m : »N i imena na 
naboju«; 27. febr. francoski Mm 
»Do zadnjega izdihljaja«.

LJUTOMER — 23. in 24. febr. Mm: 
»Kralj in ja z«; 27 in 28. febr. 
Mih: »Devet življenj«.

KRIŽEVCP PRI LJUT. H  23. in 24.
febr. francoski Mm: »Topla 
zmaga«.

VIDEM OB ŠČAVNICI — 23. in 24. 
febr. ameriški vojaški film: 
"H rabri in smeli«.

VELIKA POLANA S  23. in 24. 
febr. ameriški barvni film : »P o 
habilo na ples«.

Na podla g i sklepa D S in  sk lepa likvidacijske komisije 
obratna »M lin « razpisuje Mariborska mlekarna - b rat  

»MLEKOPROMET« - L ju to m er  
sledečih osnovnih sredstev v  mlinu:
2 kom. enojni valcl in 1 kom. dvojni valcl — komplet 
l kom. mlinski kamen — komplet 
l  kom. luščilni stroj 
1 kom. mlinski trier 
1 kom. stroj za čiščenje zdroba
1 kom. trodelno plansko sejalo 
2 kom. transmisija
gurte s peharčki in  ostali droben inventar, k i je bil v uporabi

L icitacija  bo dne 2, m arca 1963 v  Ljutomeru, Kolodvor
ska 10 s pričetkom ob 8. uri zjutraj.

Prioriteto im ajo kupci državnega sektorja ozirom a druž
bemega sektorja, nadalje kupci celotnega postrojenja oziroma 
posameznih kompletov.

Likvidacijska komisija

Kom isija za sklepanje  in  odpovedovanje delovnih raz- 
meriij (pri Tovarni p leten in  »Beltinka« Beltinci razpi
suje naslednja prosita delovna mesta:

1. vzorčne pletilje
2. mehanika —  vešč. popravita pletilnih strojev
3. več strojnih pletilj

P o g o j i  : za prvo in drugo razpisano delavno mesto 
so: dokaz o  kvalifikaciji in najm anj 3 leta prakse na 
delovnem mesto, za ostale, k va lifik a cija  o z polkvali- 
fikaciijia in vsaj-eno leto prakse. 

Osebni dohodki po praviln iku o delitvi osebnih dohod
kov. Nastop službe takoj.

Razpis velja do zasedbe delovnih mest.
Ponudbe pošljite na gornji naslov.

Upravni odbor Vzgajališča Veržej razpisuje delovna 
mesta

1. računovodje 
2. vrtnarja(-ice)
3. kuharice

P o g o j i :  pod 1. srednja strokovn a  izobrazba, samo
stojni računovodja ali finančni knjigovodja z najmanj 
5 let službe, nastop službe takoj oz po dogovoru; pod 
2. kvalificirani delavec kmetijsko-vrtnarske stroke, na
stop službe takoj p od  3 . k va lificirana kuharica z Več
letno prakso.
Nastop službe 1. marca 1963. Plača po dogovoru. Pre
hrana je  možna v  zavodu, samske sobe na razpolago. 
Pismene ponudbe, kolkovane s 50 din, življen jep is s 
podatk i o strokovnosti in možnost nastopa službe je 
sporočiti Vzgajališču do 25. febr. 1963.

V  mesečni marčni 1963. bo izšel že dolgo iskani

S L O V A R  T U J K
od prof. Bunca. Slovar bo obsegal oko li 400 strani in stane" 
v  subskripciji 1000 din — v  prosti prodarji 1200 din. Sole 
ustanove podje tja  in zasebniki — izkoristite priliko in takoj 
naročite slovar.

Naročila sprejema:
DOBRA KNJIGA, MURSKA SOBOTA

Splošno gradbeno podjetje »POMURJE« Murska 

Sobota sprejme v  zaposlitev:

—  žerjavista
—  bagerista

i n  v e č j e  š t e v i l o

—  zidarjev 
— tesarjev
— delavcev

Osebni prejemki po Pravilniku o  delitvi osebnih 

dohodkov.

Prijave sprejema tajništvo podjetja.

Kom isija za sklepanje in odpovedovanje delov

nih razm erij pri Ind. podjetju »INDOPOL« L ju

tomer razpisuje delovna mesta

1. vodje splošnega oddelka
2. obratovnega knjigovodje

P  o g b j. i : 1. uslužbenec z višjo a li srednješolsko 

izobrazbo z najmanj petletno prakso.

Pad tačkto 2. kn jigovod ja  z najmanj petletno 

prakso.

Nastop službe takoj .

Ponudbe sprejemamo do zasedbe delovnih mest.

Z A H V A L A

Ob bridki izgubi naše drage mame stare, mame in tašče

ANE TOMORI
upokojenke

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so jo  sprem ijali na 
zadnji poti, darovali vence in j i  s tem izkazali posled
n jo čast Zahvaljujem o se. za ves trud, k i sta ga vložila 
za olajšanje njenih bolečin, zdravnikoma soboške bol
nišnice dr. Starcu in dr. Vučakiu, govornikoma in godbi, 
vsem znancem in sosedam, iskrena hvala.

M. Sobota, Grad,. Ljubljana, Beograd, New-Delihi 

Budimpešta 14. febr. 1963.
Žalujoči; hčerke Julijana, Anica s hčerko Su
zano, M arjeta z mažem Aleksandram, sin ing. 
Ludvik z ženo Bruno in sinom Andrejem, 

vnuka Matjiaž in  Alenka, ter mamica Erna.

LOŠKE TOVARNE HLADILNIKOV ŠKOFJA LOKA

Elektromotor Z 4/4 kW, 5,50 KS/380 V , M50 obr./m in. 
din 53.000

Elektromotor Pz 4,2 kW, 5,7 KS/380 V , 1400 obr./m in. 
j l in  50.000

Elektromotor Pz 5,2 kW, 7 KS/380 V , 1400 obr./m in. 
din 55.000

NE MUČITE SE PRI DELU 
S PRIMITIVNIMI SREDSTVI —  

KUPITE Sl ELEKTROMOTOR
ELEKTR IFIC IRAJTE Sl 
SVO JE STROJE. NAŠ 
ELEKTROMOTOR VAM BO 
NADOMESTIL MANJKAJOČO 
DELOVNO S IL O !
PRIŠTEDITE Sl TRUD IN STROŠKE!

Naš motor je izredno kvalitet
je lahko prenesljiv in enostaven za montažo 
je poceni
poganja več strojev hkrati Zahtevajte ponudbe pri vseh večjih trgovskih podjetjih,
se je močno uveljavil v kmetijstvu naših predstavništvih ali direktno v komercialnem oddelku

LOŠKE TOVABIE HLADILNIKOV - ŠKOFJI LOKA
Naročniški oglasni oddelek; S amo po predplačilu — Nenaročenih rokopisov ne vračamo in ne odgovarjamo zanje. 

Naročnina celoletna 600 dinarjev, polletna 300 dinarjev, za inozemstvo letna 1500 dinarjev -  Tekoči račun pri NB v M. Soboti št. 605-11
1-365



POZIMI V BUDIMPEŠTO
KOT JE ZNAČILEN  Z A  PAKIŽ EIFFLOV STOLP, ZA  DUNAJ STEPHANS DOM, ZA  

MOSKVO KREMELJ, TAKO JE ZNAČILEN  ZA  BUDIMPEŠTO PARLAM ENT. ŽLA H TN A  GO
T IK A  N A  NEŠTETIH ELEGANTNIH  STOLPIH IN  KUPOLAH  SE OGLEDUJE V  POČASI TE

KOČI DONAVI.
Parlament je  novejša stavba. 

Gradili so jo  19 let in dokončali 
1904. Dolga je  268, največja širina 
meri 118 m. V  notranjosti je  10 
dvorišč in 29 stopničastih dvoran. 
Poleg parlamenta je  Kossuthov trg, 
ki je  največji v  Budimpešti, poleg 
parlamenta pa izgleda zelo maj
hen. V  parlament vodijo glavna 
ogromna vrata. Stene v  parlamen
tu so iz  marmorja, ornamentika 
spominja na bogati Bizanc. Kupol- 
nata dvorana sama je dolga dvaj
set in visoka 27 m. Tukaj so sve
čani sprejemi, reprezentančni se
stanki in zadnje času tudi mla
dinski karnevali.

Nasproti parlamenta je  narod
na galerija, k i se odlikuje po raz
košni razstavi del madžarskih sli
karjev, pomembnejša sta Mun- 
k£csy in Szinnyei. V  narodni mu
zej vstopi skoraj vsak obiskovalec 
madžarske metropole. Temelje mu
zeju je dal grof Franc Szechenyi, 
ki je  leta 1802 'podaril svojo dra
goceno muzejsko zbirko in knjiž

nico madžarskemu narodu. Od tega 
leta štejemo tudi začetek madžar
ske nacionalne knjižnice, ki se je 
kasneje preimenovala v  državno 
Szechčnyijevo biblioteko. Muzejska 
stavba nekoliko spominja na gr
ške vzornike, vendar se more po
stavljati v  isto vrsto evropskih 
pomembnejših graditev, saj meri 
v  dolžino 108 m, široka je  70 in 
visoka 24 m. Del muzejske stavbe 
je zasedla knjižnica, sicer pa prav 
letos popravljajo in obnavljajo 
stavbo. Na vhodnem stopnišču v  
muzej je  leta 1848 deklamiral svo
jo  pesem največji madžarski pes
nik Petofi. Muzej je  bogato o- 
premljen in moderniziran. Zani
mivi sta zbirki : zgodovinski na
rodni muzej in prirodoslovni mu
zej s svojo mineraloško zbirko, 
Szčchčnyijeva biblioteka, ki že 
tesno domuje v  muzejski stavbi in 
koristi tudi še dve drugi stavbi, 
Ima že blizu štiri milijone enot: 
knjig, mikrofilmov, časopisja, 
drobnega tiska itd. Bogata pa je 
biblioteka, na inkunabulah, kode
ksih, rokopisih itd.

Kot preproga v  palači — tako 
se vleče čez Budimpešto v  dolžini 
15 km — Donava. Pozimi je pač 
kalna in megla se vleče nad njo. 
Široka je  300, ponekod 500 m. Do
nava združuje oba dela mesta:

Budim in Pest. Med obema sl po
dajajo roke znameniti budimpeš- 
tanski mostovi. Najlepši je  prav 
gotovo takoimenovani Lanchid. To 
je  najstarejši most, ki je  v  zgodo
vini mesta igral že pomembno 
vlogo. Zgradili so ga v  letih 1839- 
1849. Dolg je  375,4 m. Teža železne 
konstrukcije znaša 2100 ton. En
krat so ga hoteli razstreliti že A v
strijci, pa jim  to ni uspelo. Zal pa 
so ga fašisti januarja 1945 resnično 
pognali v  zrak. Na novo je  bil 
zgrajen po starih načrtih ravno na 
100-letnioo — 1949, Lep je tudi Mar- 
gitin most, Petofijev in drugi: Za
čeli so graditi Eržebetin most, ki 
je  bil tudi med vojno porušen.

V  srcu Donave na sredi Budim
pešte leži čudovit Margitin otok. 
Pozimi se samo v id i, da je  poleti 
čudovito, sicer pa so nas Madžari: 
takoj povabili: —Pridite spomladi 
ali poleti še enkrat! Takrat je  Bu
dimpešta še lepša! Ponosni so na 
svojo Budimpešto. Posebnost oto

ka so toplotni vrelci. Tudi pozimi 
je bil odprt olimpijski bazen. Ko 
smo stali zraven bazena in obču
dovali plavalce, ki se je iz  njih in 
iz bazena kadila para, brr, nas je 
pošteno treslo. Na Margitinem o- 
toku so lepo urejeni prostori za 
koncerte, egzotična drevesa in ra
stlinjaki, stadion, hotel, restavra
cije, šport in šport, vse v  zname
nju prijetnega kratkočasja.

če  imaš kot jaz malo časa zase, 
si ogledaš le pomembnejše stvari, 
vsaj zdi se ti, da si si jih ogledal. 
Na splošno pa dobiš vtis, da je v 
mestu mnogo espresov, mnogo 
razkošnih knjigam z vsemogočo 
literaturo. Skoraj vsak lokal ima 
svojo pristno cigansko glasbo, la
hko bi rekli, da je  v  Budimpešti 
klasična ciganska muzika. Opera 
Erkela Franca je. velika, razkošna 
operna hiša, saj sprejme do pet 
tisoč gledalcev. Zadnja leta so jo 
prenovili. V  gledališču Katona Jo
žef. dajejo to sezono med drugim 
Az Utazas — Popotovanje. Publika 
je živahna, sodeluje in uživa v  
komediji.

Da, spomladi ali poleti videti 
Budimpešto, ko vse to, kar je  po
zimi le nakazano, ozeleni, oživi . . .

N. Brumen

Budimpešta — spomenik veli
kemu pesniku Sandorju Peto- 

fiju

LENDAVSKO GASILSTVO 
V DEVEDESETEM LETU

Letos poteka 90 let, ko je bi
la v  Lendiaivi  ustanovljena pr
va gasilska organizacija na 
tem področju, ki je s svojim 
č lo v e k o lju b n im  delovanjem 
pod geslom »na pomoč prija
telju in neprijateljiu« dala po
vod prebivalstvu okoliških va
si, da so v  poznejših desetlet
jih tudi sami ustanavljali pod

DROBIŽ OD TU IN TAM
KILOGRAMSKE  

IN  PROZORNE HRUŠKE  
V  Azerbejdžanu v  Sovjetski 

zvezi uspevajo nenavadne hru
ške. Nenavadne pa so zato. ker 
je njihov plod povsem prozo
ren. Tržišče je z njimi izred
no zadovoljno in je zaradi te
ga veliko povpraševanje po 
tej vrsti hrušk. Izredno prije
ten okus in močna aroma je 
značilna karakteristika tega. 
priljubljenega pečka tega sadja. 
Pravijo, da dosežejo hruške tu
di 1 kg teže. Imenovali pa so 
jih »Donguizbaš«.

»PRIJETEN« OGLAS  
Neki ameriški tednik je med 

drugim objavil tudi naslednji 
oglas:

»X in Y  — Pogrebni zavod —  
Na razpolago smo vam podne

vi in ponoči. . .  Samo telefo
nirajte!«

N i znano, kako so odjemalci 
tega uglednega zavoda spreje
li obvestite na znanje. Ni zna
no tudi, če je naraslo povpra
ševanje po izdelkih zavoda.

Najlepši med mostovi — Ldnchid

analnim geslom gasilske skupi
ne.

Upravni odbor gasilskega 
društva Lendava se priprav
lja na letni občni zbor, kate
rega dnevni red bo med dru
gim vseboval sprejem progra
ma in določitev roka za jubi
lejno proslavo gasilstva v  Len
davi. Zaradi maloštevilnega 
aktivnega članstva bodo za 
pripravo proslave' priskočili 
na pomoč številni podporni 
člani društva, katerih je v 
Lendavi nad 200. Prav tako 
bo potrebno pri pripravah na 
proslavo sodelovanje družbe
nih organizacij in društev, ka
kor tudi najibližjšh okoliških 
gasilskih društev.

f s

Nogometni sodnik z revolverjem
Neko manj pomembno nogomet

no tekmo blizu Rima je  sodil 30- 
letmi Franco Conciatorl. Med tek
mo se Je pripetilo nekaj res ne
vsakdanjega. V  drugem polčasu je 
sodnik Izključil iz igre enega izmed 
igralcev domačega moštva. Izklju
čeni nogometaš je  v  razjarjen osti 
stisnil pesti in jo mahnil proti 
sodniku. Misli je  seveda protesti
rati proti sodnikovi odločitvi. Ma

homa pa je  odrevenel. Sodnik Con- 
datori je  potegnil izza pasu veli
kanski revolver »na boben« in tu
di iztrelil en naboj v  zrak. Na 1- 
grišče so seveda takoj pritekli ka
rabinjerji in »razorožili-« sodnika, 
ki je  tokrat vodil svojo zadnjo 
tekmo. Sodnik Franco Conciatorl 
bo, kot pravijo, postavljen pred 
sodnika.

IZREDNO USPEL OBČNI ZBOR TURISTIČNEGA DRUŠTVA RADGONA

V OSPREDJI: UREDITEV NEGOVSKE OKOLICE
Vse kaže, da se občinski forumi niso še nikoli tako zavzeli za razvoj turizma na radgonskem področju 

kot letos. Turizem je  postavljen na tretje mesto v  gospodarskem programu občine. Pred njim sta torej le 
še ind-ustrija in kmetijstvo. Temu primerne so bile tudi razprave s konstruktivnimi in daljnosežnimi pred
logi na nedavnem občinem zboru Turističnega društva Radgona.

Občnega zbora se je udele
žilo okrog 100 gostov, kar že 
samo po selbi dokazuje, da po
svečajo tej gospodarski pano
gi veliko pozornost. Uvodno 
misel za razpravo je dala splo
šna ugotovitev, da lahko posta
ne tudi manjši kraj turistično 
zanimiv. Seveda je za uresni
čitev zamisli o ureditvi turi
stično zanimivega mesta po
trebno sodelovanje v vseh druž
benih in političnih faktorjev.

Eden osrednjih problemov je 
bila na občnem Oboru nakaza
na ureditev Negove, kakor tu
di Negovskega jezera in okoli
ce. Že samo primer, da pri 
Negovi še ni primernega go
stišča, opozarja na to, da bo 
itrelba to pomanjkljivost čim- 
prqj odpraviti. V  ta namen že 
v letošnjem letu predvidevajo 
gradnjo primernega, gostišča. 
Odprto ostane tudi vprašanje 
ureditve negovskega gradu, ki 
je  eden najstarejših v  Sloveni
ji. Zavzeli so se za ureditev 
starega mlina ob jezeru v pri
jetno gostišče. Mlin bo ohranil 
svojo sedanjo zunanjost. Pad
la  je tudi misel, da bi začeli 
misliti tudi na zimski turizem 
ob Negovskem jezemu Da bi 
zastavljene načrte hitreje ure
sničevali, je Turistično društvo 
Radgona ustanovilo pri Nego
v i turistični pododbor.

Močno je bila naglašena tu
di ureditev Radgone. Za turi
sta, ki prestopi mejo. je brez 
dvoma važen prvi vtis, ki ga 
dobi ob vstopu v  mesto. Zato 
bo potrebno komunalno uredi

tev prilagotidi turističnim za
htevam. V  ta namen bo po
trebno med drugimi okusno u- 
rediti tudi okolico radgonske

ga gradlu.
Tudi trgovina se bo mora

la prilagoditi turističnim zah
tevam. Vsekakor bo morala

razširiti tuidi asortiman svoje
ga blaga. V  načrtih za letoš
nje leto je tudi začetek' grad
nje sodobne restavracije z ne
kaj prenočišči.

Program je torej obširen, 
njegova realizacija pa bo vse
kakor dala močan pečat tu
rizmu na radgonskem območ
ju-
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S R E D J E Š O L C I  
V P E T R O V C I H
Da bi vzbudili še večje zanima

nje za smučanje, ki bi ga kazalo 
v  bodoče bolj sistematično orga
nizirati, saj obstajajo za to šport
no zvrst pri nas dokaj ugodni po
goji, bo občinska zveza za telesno 
vzgojo Murska Sobota organizira
la v  nedeljo, srednješolsko tekmo
vanje za smučarsko prvenstvo v  
Petrovčah. Tekmovalci se bodo 
pomerili v  dveh disciplinah: v  
smuku in slalomu.

Predvideno je  tudi občinsko 
tekmovanje za smučarsko prven
stvo pionirjev« ki bo po vsej ver
jetnosti na že znanih smučiščih v 
Mačkovcih.Tudi njo je »u je l« naš fotoreporter

Razcapana beračica in bogastvo
PRED NEDAVNIM SO V ATENAH ARETIRALI NEKO 

BERAČICO. POLICAJEM SE JE ZDELA SUMLJIVA IN SO 
SE ZATO NAMERAVALI Z NJO NEKOLIKO POMENITI.

Pozornost policije je vzbudi
la njena izredna zanemarje
nost in njena izredno pomanj
kljiva obleka. Ko so namera
vali policaji, da izvršijo teles
no preiskavo, se je beračica 
branila na vse kriplje. Ni in

ni se pustila »potipati«. Skli
cevala se je, da moškim ne 
bo pustila, da bi se je dotakni
li.

Policija jie bila prisiljena 
poklicati neko uradnico, ki naj 
bi .izvršila telesno preiskavo.

Po krajši preiskavi je prišla 
do izrednega odkritja. Bera
čica je imela namreč v  svoji 
obleki spretno všitih 22.000 
drahem v  bankovcih in 165 
zlatih angleških funtov.

Beračica je presenečenim 
policajem izjavila, da je dolga 
leta beračila samo zato, da bi 
v kasnejših letih uživala 
»brezskrbno, starost«.

W H IT MASTERSON ŽENSKE
v n jegovem  ž iv ljen ju

(Nadaljevanje)

Steklenica je trdo priletela na glavo, da se je možak zgru
dil na kolena. Alexis je  zasoplo planila mimo padlega sovraž- 
nika proti razmeroma varani ulici. N i je dosegla. Roka jo je za
grabila za ramo, jo zavrtela okrog, potisnila proti drevesu. 
Odprla jte usta, da bi zavriščala, ali ugrabitelj jo  je grobo stre
sel, da ji je  sapa kar zastala.

»Nehajte!« ji je ukazal glas na uho. »K a j za vraga sploh 
počenjate? Nehajte se spoopadati z mano in si poglejte tole.«

Alexis je čutila, da bo omedlela. V  obupnem naporu, da bi 
ostala pri zavesti, se je osredotočila na tisto, kar ji je držal 
pred oči. Bila jie odprta listina. Nanjo je. bila pripeta značka — 
zlat ščit z napisom Newyorška policija. Olajšanje jte bilo tako 
nepričakovano; da so jo noge izdate in se mu je obesila Okrog 
vratu.

Naslednjih pet minut je Alexis preživela v  omotici. Šele ko 
sta sedla za pult v  nekem majhnem gostišču pri morju in pila 
črno kavo, je  lahko razumljivo spregovorila. Zamrmrala je: »Po
čutim se tako prekleto neumno.«

»Jaz pa nič manij,« je odvrnil mož. Ime mu je bilo, Kakor 
je izvedela. Amidrew Stock —  poročnik Steefc. »Da sem se dal 
tako po neumnem mahniti po glavi.«

»Še boli?« je vprašala skesano.
Stock je  odmaknil robec s senec in ga postrani pogledal, 

»Krvavitev se je ustavila. Mislim, da bom imel lep čas pri
memo veliko bunko. Dohro vihtite steklenice.«

»Strašno mi je  žal. A  mislila sem, da ste. . .  no, nisem pre
pričana, kaj sem mislila.« Radovedno ga je pogledala. »Zakaj 
ste me zasledovali? In kaj sploh počenjate tukaj v  Kaliforniji?«

»To je svobodna država,« je  prijazno rekel Stock. Nato se 
je nasmehnil in Alexis j|e pomislila, kako je njegov obraz prav
zaprav kar zal, kadar se ne draži grdo, »Vendar mislim, da je 
odgovor več ko na dlani Tukaj sem iz istega razloga kakor vi 
—  da bi se pozanimal, kako je  umrl vaš oče.« 

»Hočete reči, dla je policija naposled le prišla do tega, da 
tisto iti bil samomora?«

»Ne govorite tako zviška, prosim. Kar zaideva nas, gre še 
zmerom za samomor. A  ve ženske ste vzdignile toliko prahu inJ 
zmešnjave, da se nam je  zdelo bolje, če si stvar še malo ogle- 
damo.«

»In vaše odposlanstvo vključuje nalogo, da zasledujete 
mene?«

»Hm, da, če je bil vaš oče umorjen, boste osumljeni,« ji 
je hladnokrvno povedal Stock. Alexis je  zajela sapo. »Ravno 
tako vaši prijateljici. A  zasledoval sem vas zato, ker me je za
nimalo, kaj imate za bregom. Veste, sem sva se pripeljala z 
istim letalom. Imel sem sedež v  ozadju, kjer sem vse lahko opa
zoval, in videti ste bili precej vznemirjeni. Nato mi je uslužbe
nec v  hotelu povedal, kako site vztrajali pri tem, da dobite isto 
sobo kakor vaš oče. . «

»Zato se je  torej tako čudno vedel!« je vzklikni la Alexis. 
»Gotovo sl mora misliti, da sem zločinec ali kaj.«

»No da, moj namen je bil samo, da poskušam izslediti, ali 
ste kaj odkrili, in paziti, da vas ne izgubim izpred oči. Zdaj naj 
vas pa nekaj vprašam: ste našli kaj?« Stock je napeto poslušal, 
ko mu je Alexis povedala, kaj je  odkrila o pogrešanem Johnu 
Lamami. »Seznam gostov ibi vseeno morala dobiti' v  roke,« je 
pripomnil, ko je končala. »A  verjetno bom to laže dosegel jaz. 
Ste popili kavo?«

»K aj bova storila zdaj?«
»Poklicala bova taksi in vas zapeljala nazaj v  hotel. Morali 

si boste malo spočiti, preden vas odpeljem k  večerji-«
»Oho? In kdaj sva se dogovorila za to?«
»Zdaj. Mislim, da ste za en dan imeli več ko dovolj težav. 

Vsekakor je to delo za moške. To hi bili lahko že vedeli.« 
»Mislim,« je  rekla Alexis in ga hladno premerila, »da bom 

prihodnjič zamahnila nekoliko močneje s steklenico.«
K ljub temu je storila, kakor je bil priporočil, čeprav ku

javo. Amidrew Stock je bil mož, ki je bil vajen doseči, dla je  šlo 
po njegovem. Ni se zmenil za njeno ledeno slovo pred hotelom, 
ampak se iztegnil iz taksija in ji zaklical: »Bodite pripravljeni 
ob petih i— ne čakam radi«

Aleriis1 je šla čez avlo, mrmraje sama zase, a hkrati je že 
premišljevala, kaj si bo oblekla, uslužbenec jo  je pozdravil. »O , 
gospodična Gilmorae, telegram imam za vas.« 

Z  razburjenimi prsti, je  pretrgala ovojnico. Bil je  iz Chicaga.
MISLIM, D A  SEM N A Š LA  REŠITEV. PR ID I ClMPREJ K
M ENI IN  MEG V  MERRIMAiNOV NADZIDEK.

TERESA.
»Slabe novice?« je  vprašal uslužbenec.
»Nikakor ne. A  takoj moram odpotovati. A li mi boste re

zervirali sedež na pravem letalu za Chicago?« Alexis se je ma
homa zahihitala. »Ah, in ko bo nocoj prišel poročnik Stock, mui 
povejte, prosim, naj se ne trudi s čakanjem.«

Zdrvela je navzgor. Preden se je  preoblekla, j i  je sporočil1 
uslužbenec, da je  sedež rezerviran in da taksi čaka. Zadinjje. kar- 
jc storila pred odhodom, je bilo, da je  sežgala Teraesin telegram  
na pepelniku.

»No, bomo videli, kaj ho gospod poročnik lahko razbral iz  
tega,« je zam rm rala.. .

Isti popoldan je Teresa Tolanova pristala na chicašfcem 
mednarodnem letališču. Potovanje 'je bilo kratko in prijetno; 
poživil ji ga je  mlad sopotnik, uslužbenec reklamne agencije. 
Njun pogovor je bil vesel in v  nekem smislu celo izzivalen; 
taka jie b il« Teresa zmerom, kadar je šlo za moške. Zanjo je  
bila to igra, s katero je zgolj potratil« čas, dokler ni imela, ka
kega pomembnejšega dela. Bilo je bolje, kakor da bi brala knji
go.

Zato je bilo jasno, da je po poletu odklonila mladeničevo! 
ponudbo za nadaljnjo družbo in poskus, da bi ga sprejela za 
vodnika po mestu. Odpeljala se je sama. Tudi ko bi bile oko
Kleine manij žalostne, ne bi potrebovala njegove pomoči, Teresa 
je bila dorasla na Oakley Boulevaradu blizu Polk Streeta, na 
križišču, ki je  znano po domačem imenu »Poke’n Oako. Priha
jala je torej domov.

Njen priimek taiklrat ni bil Tdan, Prav tako je ostalo na  
njej malo tiste suhe punčare z velikimi načrti. Dosegla jih je- 
s kombinacijo lepote, energije —  in Levvisa Giimora. Od teh 
treh stvari je imela Giimora za najpomembnejšega. Komaj se 
je lahko zavestno sprijaznila z mislijo, da ga ni več, tako žtv- 
ijensko je bilo njegovo prijateljstvo in vodstvo. Bil ji je oče, i 
ki ga ni nikdar poznala, in zda je  bila mračno odločena, da 
bo maščevan.

Teresa je vroče upala, da bo ona tista, ki bo maščevala 
Levvisa, ne pa Alexis ali Meg. Posebno Meg ne. Ne da ji Megj 
ne bi bila pogodu, ne, celo občudovala je njeno ostroumnos t  
A ker je Teresa tisto, kar je občudovala, tudi želela imeti, se
je predala -upanju, da se bo izkazala duhovno enakovredna svo
ji tovarišici.

(Nadaljevanje prihodnjič)


